



Assistance Association for Political Prisoners (AAPP)

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း

No.(75), 33 Extension Ward, Oakthaphayar Street, Dagon Myothit (North), Yangon, Myanmar

E-mail: info@aappb.org Website: www.aappb.org

COVID-19 အရေးနှင့်ဆက်နွယ်၍ ဖြစ်ပွားခဲ့သော အမှုဖြစ်စဉ်များ

မြန်မာနိုင်ငံတွင်း၌ COVID-19 အသက်ရှူလမ်းကြောင်းဆိုင်ရာ ကူးစက်ရောဂါ ကာလအတွင်း အဆိုပါကိစ္စရပ်နှင့်ဆက်နွယ်၍ အမှုဖြစ်စဉ်များကို နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေး အသင်း (AAPP) မှ စောင့်ကြည့်မှတ်တမ်းတင်ခဲ့သည်။ ထိုမှတ်တမ်းများအရ မတ်လမှ ဧပြီလကုန်အထိ လူဦးရေစုစုပေါင်း (၆၇၀) ဦးသည် တရားစွဲဆို၊ ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။

ထိုကဲ့သို့တရားစွဲဆိုခံထားရမှုများတွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ရာသေတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် လက်ရှိ တရားစွဲဆိုထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသူ စုစုပေါင်း (၄၅၅) ဦးရှိပြီး ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဥပဒေ ပုဒ်မ (၁၈) ဖြင့် လက်ရှိတရားစွဲဆိုထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသူ ၁၈ ဦး ရှိသည်။

ထို့ပြင် ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်နေစဉ် သတ်မှတ်ထားသော စည်းကမ်းများကို လိုက်နာခြင်းမရှိ၍ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေပုဒ်မ ၅၅၊ ၂၆၊ ၂၆(က)၊ ၂၇၊ ၂၈(ခ)၊ ၃၀(က)(ခ)၊ ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၅၁၈ တို့ဖြင့် လက်ရှိတရားစွဲဆို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသူ စုစုပေါင်း (၁၆၆) ဦး ရှိ သည်။ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆(ဂ) ဖြင့် တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသူ (၂) ဦး ရှိပါသည်။

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ရာသေတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၂၅/၁၄ ဖြင့် (၃) ဦး၊ ရာသေတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၉၄/၅၀၆/၃၅၃/၃၂၄ ဖြင့် (၄) ဦး၊ ရာသေတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၃၃/ ၃၂၃/ ၄၂၇/ ၅၀၆/ ၁၁၄ ဖြင့် (၁၁) ဦး၊ ရာသေတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၃၃/၅၀၆/၂၉၄ ဖြင့် (၁) ဦး၊ ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် (၁) ဦး

ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၃၆/ ၃၅၃/ ၂၉၄/ ၁၁၄ ဖြင့် (၂) ဦး၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၅၃/၅၀၆/ ၃၂၃/ ၂၉၄ ဖြင့် (၁) ဦး၊ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၉၅(က)ဖြင့် (၃)ဦး တို့သည် အသီးသီး အမှုဖွင့်တရားစွဲဆိုခြင်းခံထားရသည်။

ရဲအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇ ဖြင့် (၂) ဦး၊ နိုင်ငံခြားသားများ မှတ်ပုံတင်ရေးအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၅(၁) ဖြင့် (၁)ဦးတို့သည်လည်း တရားစွဲဆို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံထားရသည်။

ထို့ပြင် ဓားဖြင့်ရန်ပြုခြင်းခံခဲ့ရသည့်အတွက် သေဆုံးသူ တစ်ဦးနှင့် ဒဏ်ရာရရှိသူ ငါးဦးရှိခဲ့သည်။ ထို့ပြင် ဓားဖြင့်ရန်ပြုခဲ့သူ တစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးရမိစဉ် အမောဖောက်နေသဖြင့် ဆေးရုံသို့တင်ပို့ခဲ့ရာ ဆေးရုံ၌ သေဆုံးသွားခဲ့သည်။

ကချင်ပြည်နယ်

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

COVID-19 သတိပေး နံရံပန်းချီရေးဆွဲခဲ့သူ သုံးဦးကို တရားစွဲဆို

ဧပြီလ ၃ ရက်နေ့တွင် ကချင်ပြည်နယ် သာသနာရေးမှူးရုံး ဒုတိယ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးထွန်းမြင့်အောင်မှ ကချင်ဒေသန္တရ သုတေသနအဖွဲ့-ဒါရိုက်တာ နော်ထွန်းအောင်၊ ကိုဇေယျာနှောင်း နှင့် မဂျာဆိုင်းတို့ သုံးဦးကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၉၅(က) ဖြင့် မြစ်ကြီးနားမြို့နယ်တရားရုံး၌ ဦးတိုက်လျှောက်ထားကာ တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ သုံးဦးသည် မြစ်ကြီးနား ဘူတာ တိုက်နံရံ၌ COVID-19 ရောဂါ အသိပညာပေးခေါင်းစဉ်ဖြင့် ဂရက်ဖက်တီ ပန်းချီဆွဲခဲ့ခြင်းအတွက် ထိုကဲ့သို့ တရားစွဲဆိုခံခဲ့ ရခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်နေ့၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်နေ့၊ အီလံဗင်း/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၈ ရက်နေ့၊ မဇ္ဈိမ](#)

ကယားပြည်နယ်

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ဒီမော့ဆိုနှင့် လွိုင်ကော်တွင် ညမထွက်ရအမိန့် ချိုးဖောက်သူများအား ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် ကယားပြည်နယ်၊ ဒီမော့ဆိုမြို့နယ်တရားရုံးမှ ညမထွက်ရ အမိန့်ကို ချိုးဖောက်သူ ငါးဦးအနက် လေးဦးအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့ပြီး ကျန်တစ်ဦးကို ကလေးသူငယ် အခွင့်အရေးဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၈၉(က)အရ ဆိုဆုံးမ၍ လွှတ်မိန့် ချမှတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ ငါးဦးအနက် သုံးဦးသည် ဒီမော့ဆို မြို့နယ်၊ ဒေါင်ရောက်ကျေးရွာမှဖြစ်ပြီး ကျန်နှစ်ဦးသည် ဒေါဘူးငံရယ်ကျေးရွာမှဖြစ်သည်။ ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့ ညအချိန်တွင် ၎င်းတို့ ငါးဦးသည် ညမထွက်ရအမိန့်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ သွားလာနေသည်ကို စစ်ဆေးတွေ့ရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။ ဒီမော့ဆိုမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ၎င်းတို့ငါးဦးကို အမှုဖွင့် တိုင်တန်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၎င်းပြင် ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် လွိုင်ကော်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ညမထွက်ရအမိန့်ကို ချိုးဖောက်သူတစ်ဦးကို အလုပ်မဲ့ ထောင်ဒဏ် တစ်လကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၅ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

ကရင်ပြည်နယ်

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

မြဝတီမြို့တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ချိုးဖောက်သူ ၁၃၁ ဦးကို အမိန့်ချမှတ်

ကရင်ပြည်နယ်၊ မြဝတီမြို့နယ်တရားရုံးမှ COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် ညမထွက်ရအမိန့်ကို လိုက်နာခြင်း မရှိသူ ၁၃၁ ဦးကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ဒဏ်ငွေကျပ် ၅၀,၀၀၀ စီ ပေးဆောင်ရန် သို့မဟုတ် ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ မြဝတီမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဖြိုးဇော်ကိုကိုမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ၎င်းတို့ကို မြဝတီမြို့နယ်တရားရုံးတွင် ဦးတိုက်လျှောက်ထားကာ တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းတို့သည် ဧပြီလ ၂၁ ရက်၊ ၂၂ ရက်နှင့် ၂၃ ရက်နေ့များတွင် အသီးသီးဖမ်းဆီးခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၂ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မေလ ၆ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

ချင်းပြည်နယ်

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

ချင်းပြည်နယ်တွင် COVID-19 ကပ်ဘေးကာလ ဒေသန္တရအမိန့်လိုက်နာခြင်းမရှိသည့် ခရစ်ယာန် ဓမ္မဆရာ နှစ်ဦး တရားစွဲဆိုခြင်းခံရ

ချင်းပြည်နယ်၊ ဟားခါးမြို့တွင် ဒေသန္တရအမိန့်နှင့် ညွှန်ကြားချက်များကို ဆန့်ကျင်ပြီး လူစုလူဝေးဖြင့် သင်တန်းပေးခဲ့သည့် ခရစ်ယာန် ဓမ္မဆရာနှစ်ဦးသည် တရားစွဲဆိုခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ဟားခါးမြို့တွင် ထိုဓမ္မဆရာနှစ်ဦးသည် လူစုလူဝေးဖြင့် သင်တန်းများပို့ချခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ချင်းပြည်နယ်စည်ပင်ဝန်ကြီး ဦးစိုးထက်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂ ရက်၊ ဒီဇွဲဘီ/မြန်မာ](#)

မွန်ပြည်နယ်

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

Covid -19 စောင့်ကြည့်မှု ခံယူနေသည့် ပြည်တော်ပြန်လေးဦးကို မူးယစ်ရမ်းကားသဖြင့် အမှုဖွင့်

ဧပြီလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝေလင်းထွန်းမှ မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင်တက္ကသိုလ်၊ ပုလဲဆောင်၌ Community Base Facility Quarantine စောင့်ကြည့်မှုခံယူနေကြသူများဖြစ်သည့် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး မိုးညိုမြို့နယ်၊ ထိန်တောကျေးရွာမှ ကိုဇေယျာဝင်း၊ ညောင်လေးပင်မြို့နယ်၊ ဘိုင်းနားကျေးရွာမှ ကိုသက်ထွန်း၊ ကဝမြို့နေ ကိုအောင်ကိုလင်း နှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီး အောင်လံမြို့နယ်မှ ကိုဖြိုးအောင်(ခ)ကိုဖြိုး တို့လေးဦးကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေပုဒ်မ ၃၀(က)ဖြင့် မုပွန်နယ်မြေရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။

ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့၊ ည ၁၀ နာရီခန့်တွင် ပြည်တော်ပြန် ထိုအမျိုးသားလေးဦးသည် သက်ဆိုင်ရာမှ ထုတ်ပြန်ထားသည့် သတ်မှတ်စည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ ဆူပူအော်အစ်သောင်းကျန်းနေသည့်အတွက် မွန်ပြည်နယ်၊ မော်လမြိုင် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဝေလင်းထွန်းနှင့်အဖွဲ့မှ သွားရောက်ကြည့်ရှုစစ်ဆေးခဲ့ပြီး ထိုကဲ့သို့ အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ 7day-News/မြန်မာ](#)

မော်လမြိုင် Quarantine အဆောင်မှ ထွက်ပြေးသည့် ဇနီးမောင်နှံအားအမှုဖွင့်

မော်လမြိုင်မြို့၊ ၁၀ မြို့နယ်အဆောင်ဝန်းအတွင်းရှိ မော်လမြိုင်ဆောင်တွင် Community Based facility Quarantine (CBFQ) ဆောင်ရွက်နေရာမှ ထွက်ပြေးသွားခဲ့သည့် ဇနီးမောင်နှံ နှစ်ဦးအား ပြန်လည်တွေ့ရှိခဲ့သည့်အတွက် ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်ရေးဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့သည် ကွာရန်တင်းစင်နေသည့်အဆောင်မှ ရေချိုးမည်ဟုဆိုကာ ဧပြီလ ၂၆ ရက်နေ့ညတွင် ထွက်ပြေးသွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး ဧပြီလ ၂၈ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မွန်ပြည်နယ်၊ ရေးမြို့နယ်၊ အစင်စံပြ ကျေးရွာသို့ ရောက်ရှိစဉ် ပြန်လည်တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၈ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

မွန်ပြည်နယ်ရှိ ကွာရန်တင်းစခန်းတစ်ခု၌ စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သူတစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ် သုံးလ ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် မွန်ပြည်နယ်၊ ရေးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ရေးမြို့နယ်၊ ကော့ဒွတ်ကျေးရွာ အ.ထ.က တွင် ကွာရန်တင်းဝင်နေသူ ကိုမျိုးနိုင်ဦး(ခေါ်) မျိုးလှိုင်ဦးအား ၁၉၉၅ ခုနှစ် ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈ ဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ထိုင်းနိုင်ငံမှ ပြန်လာသည့် ကိုမျိုးနိုင်ဦး(ခေါ်) မျိုးလှိုင်ဦးသည် ကျေးရွာရှိ ကွာရန်တင်းစခန်း၌ နေထိုင်လျက်ရှိစဉ် ဧပြီလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ကျောင်းပိုင်ပစ္စည်းများအား ဖျက်ဆီးခြင်း၊ ချမှတ်ထားသောစည်းကမ်းချက်များကို လိုက်နာခြင်းမရှိခြင်းတို့ကြောင့် အရေးယူခံရခြင်း ဖြစ်သည်ဟု ကော့ဒွတ်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးနိုင်မောင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁၈ ရက်နေ့တွင် ကျန်းမာရေးဆရာမ ဒေါ်ရည်ရည်မွန်မှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ကိုမျိုးနိုင်ဦး(ခေါ်) မျိုးလှိုင်ဦး ကို ရေးမြို့နယ်တရားရုံး၌ အမှုဖွင့် တိုင်ကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ BNI/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

မွန်ပြည်နယ်တွင် စုလူဝေးလုပ်သူကို စတင်အရေးယူ

မွန်ပြည်နယ်၊ ကျိုက်မရောက်မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်မြင့်မှ ကျိုက်မရောက်မြို့နယ်အတွင်း လူစုလူဝေးဖြင့် ဘုရားထီးတော်ပင့်ဆောင်မှု ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ဖြစ်စဉ်နှင့်ပတ်သက်၍ ဦးဆောင်သူ ကျိုက်မရောက်မြို့နယ်၊ ကော့ဒလိန်း ကျေးရွာအုပ်စု၊ ကြာအင်းချောင်းကျေးရွာမှ ဦးဇော်မင်းကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေပုဒ်မ ၃၀ (က) ဖြင့် စတင်တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။

အဆိုပါ ဘုရားထီးလှည့်လည်ခဲ့မှုဖြစ်စဉ်မှာ မတ်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ဦးဇော်မင်း ဦးဆောင်၍ ကျေးရွာအတွင်းရှိ ဒါယကာ၊ ဒါယိကာမ ၁၅၀ ဦးခန့်သည် မော်တော်ယာဉ် ၁၈ စီး၊ ဆောင်းဘောက်တင်ယာဉ်နှစ်စီးဖြင့် ဘုရားထီးပင့်ဆောင်ရန် လူစုလူဝေးဖြင့် ဓမ္မဿဘုန်းကြီးကျောင်းမှ ကော့ကျိုက်- ဓမ္မဿကျေးရွာလမ်းအတိုင်းပင့်ဆောင်လာခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

ရခိုင်ပြည်နယ်

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

ရောဂါစောင့်ကြည့်ထိန်းသိမ်းခံနေရသည်ကို ကျေနပ်ခြင်းမရှိ၍ မူးယစ်ကာ ဆဲဆိုအော်ဟစ်သူကို အမှုဖွင့်

ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့၊ နံနက် ၈ နာရီ ၅၅ အချိန်တွင် ရခိုင်ပြည်နယ်၊ တောင်ကုတ်မြို့နယ်၊ မအီမြို့၊ လက်ပန်ကျေးရွာ အ.ထ.က(ခွဲ)၌ စောင့်ကြည့်ထားသူများအနက်မှ ကိုနေမျိုးထွန်းသည် ရောဂါစောင့်ကြည့်ထိန်းသိမ်းခံနေရသည်ကို

ကျေနပ်ခြင်းမရှိ၍ အရက်သောက်စား မူးယစ်ကာ ဆဲဆိုအော်ဟစ် ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သောကြောင့် မအိနယ်မြေရဲစခန်းတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၆ ဖြင့် အမှုဖွင့် စစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

ရှမ်းပြည်နယ်

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ကွာရန်တင်းစင်တာ မှနေအိမ်သို့ ခိုးပြန်သူမှ အမျိုးသား တစ်ဦးကို ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်

ရှမ်းပြည်နယ်၊ ဟိုပုံးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ကွာရန်တင်းစင်တာမှ နေအိမ်သို့ ခိုးပြန်သူ အမျိုးသား တစ်ဦးကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ (က)ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ထိုအမျိုးသားသည် မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ပြည်ပမှ ပြန်လည် ရောက်ရှိခဲ့သူဖြစ်ပြီး ဟိုပုံးမြို့နယ်၊ နမ့်ခွတ်ကျေးရွာ အခြေခံပညာ အထက်တန်းကျောင်း ကွာရန်တင်းစင်တာ၌ ခြေချုပ်ဖြင့် နေထိုင်စဉ် ဧပြီလ ၅ ရက်နေ့ညပိုင်း၌ နေအိမ်သို့ ခိုးပြန်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာ တာဝန်ရှိသူများမှ သွားရောက်ခေါ်ဆောင်ရာတွင် ရုန်းရင်းဆန်ခတ်ဖြစ်ခဲ့ပြီး ထိုအမျိုးသားမှ ခုခံတိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဟိုပုံးမြို့မရဲစခန်းမှ နေအိမ်သို့ ခိုးပြန်ခဲ့သော ထိုအမျိုးသားကို ဟိုပုံးမြို့နယ်တရားရုံးသို့ တရားစွဲဆိုတင်ပို့ခဲ့ရာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ၃၀ (က)ဖြင့် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းဖြစ်သည်။ ၎င်းပြင် ထိုအမျိုးသားသည် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးကို ဒဏ်ရာရရှိအောင် တိုက်ခိုက်ခဲ့ခြင်းအတွက် သီးခြား တရားစွဲဆိုခံရမည်ဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၅ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

စောင့်ကြည့်လူနာများထားရာ ကျောင်းအတွင်း ဝင်ရောက်သူကို အမှုဖွင့်

ဧပြီလ ၁၁ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ ညောင်ရွှေမြို့နယ်၊ ဟဲလုံကျေးရွာမှ ကိုဇော်မင်းဦးသည် အရက်သေစာသောက်စား မူးယစ်၍ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါသံသယဖြင့် စောင့်ကြည့်လူနာများထားရှိသည့် ဟဲလုံကျေးရွာ၊ အခြေခံပညာ မူလတန်းကျောင်းဝင်းအတွင်းသို့ ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ ဝင်ရောက်ခဲ့သည့်အတွက် နန်းပန်နယ်မြေရဲစခန်းမှ ၎င်းအား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၃၀(က)(ခ)ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ကိုဇော်မင်းဦးအား ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၃ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး နှောင့်ယှက်သူကို အမှုဖွင့်အရေးယူ

ဧပြီလ အတွင်းတွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၊ ဟိုနားအောက်ကျေးရွာမှ ဆယ်အိမ်မှူးမှ တိုင်တန်းခဲ့ခြင်းကြောင့် အသက် ၅၇ နှစ်အရွယ် ဦးဝင်းအောင်ကို ကျိုင်းတုံမြို့မရဲစခန်း၌ သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၂၆ ဖြင့် အမှုဖွင့် စစ်ဆေးခဲ့သည်။ မတ်လ ၃၀ ရက်နေ့ ညပိုင်းတွင် ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်မြင့်သန်းနှင့်အတူ ရွာအတွင်း၌

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါကာကွယ်သည့်အနေဖြင့် နေအိမ်များ၌ ဧည့်သည်များရောက်ရှိလျှင် သတင်းပို့ရန် လှည့်လည် ပြောကြားနေစဉ် ဦးအောင်ဝင်းမှ ဆဲဆိုနှောင့်ယှက်ပြီး ဓားဖြင့် လိုက်လံထိုးခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဦးအောင်မြင့်သန်းတွင် ဝမ်းဗိုက် ဘေးပွန်းခြစ်၊ နောက်ကျောလက်ပြင်ပြတ်ရှဒဏ်ရာများရှိခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)

ဒေသန္တရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ခဲ့သည့် ရဲတပ်သားအား ပုဒ်မ နှစ်ခုဖြင့် အရေးယူ

အစိုးရထုတ်ပြန်ထားသည့် ဒေသန္တရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ပြီး သင်္ကြန်ပွဲကျင်းပခြင်း အပါအဝင် လက်ထက်ခွင့် မတင်ပဲ အိမ်ထောင်ပြုထားသည့် တာချီလိတ်မြို့နယ်၊ ဝမ်ကောင်းရပ်ကွက်၊ ကံ့ကော်လမ်းရှိ Mr. Crush Bar ပိုင်ရှင်၏ ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ရဲတပ်သားကို ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်ကာ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅/၃၀(က)နှင့် ရဲစည်းကမ်း ထိန်းသိမ်းရေးဥပဒေတို့ဖြင့် တပေါင်းတည်း အရေးယူထားသည်ဟု သိရှိရသည်။ တာချီလိတ်မြို့နယ် ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ဒုရဲမှူး ညီညီဌေးမှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးဖြစ်ပါလျှက်နှင့် လက်ထပ်ခွင့်ကို မတင်ဘဲ၊ အထက်ကိုလည်း တင်ပြမှုမရှိဘဲ အိမ်ထောင်ပြု ထားသည့်အတွက် အရေးယူထားသည်ဟုပြောကြားခဲ့သည်။

တာချီလိတ်မြို့နယ်၊ ဝမ်ကောင်းရပ်ကွက်၊ ကံ့ကော်လမ်းရှိ Mr. Crush Bar ပိုင်ရှင်နှင့် ၎င်း၏ ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ရဲတပ်သား တို့သည် ထိုင်းနိုင်ငံသားများနှင့်အတူ လူစုလူဝေးမလုပ်ရဆိုသည့် ဒေသန္တရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ကာ ကခုန်ရေကစား ခဲ့ခြင်းကို ဧပြီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် လူမှုကွန်ရက်တွင် live လွှင့်တင်ခဲ့သည်။ ထိုအကြောင်းအရာကို တွေ့ရှိသဖြင့် ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် တာချီလိတ်ရဲစခန်းမှ တာဝန်ရှိသူများသည် စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်ခဲ့သူများကို သွားရောက်ဖမ်းဆီးရာတွင် ရဲတပ်သား အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၁၂ ဦးကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ထို့ကြောင့် စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သူ ၁၂ ဦးလုံးကို တာချီလိတ် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးချမ်းမြေ့စောမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ တာချီလိတ်မြို့မရဲစခန်းတွင် ဒေသန္တရအမိန့်၊ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅/၃၀(က) ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

တာချီလိတ်တွင် သင်္ကြန်ပါတီပွဲကျင်းပသူများကို ဒဏ်ငွေ ကျပ် ၅၀၀၀ ပေးဆောင်စေရန် အမိန့်ချမှတ်

ဒေသန္တရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ပြီး လူစုလူဝေးဖြင့် ပါတီပွဲကျင်းပခဲ့ခြင်းအတွက် ဧပြီလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ တာချီလိတ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ တာချီလိတ်မြို့နယ်၊ ဝမ်ကောင်းရပ်ကွက်၊ ကံ့ကော်လမ်းရှိ Mr. Crush Bar ပိုင်ရှင်နှင့် ၎င်း၏ ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ရဲတပ်သားအပါအဝင် လူကိုးဦးအား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀(က) ဖြင့် ဒဏ်ငွေကျပ် ၅၀၀၀ ပေးဆောင်စေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ပါတီတွင် ပါဝင်သူ စုစုပေါင်း ၁၂ ဦး ဖြစ်သော်လည်း သုံးဦးသည် အသက်မပြည့်သေးသောကြောင့် နှုတ်ဖြင့် ဆုံးမကာ လွှတ်ပေးခဲ့သည်။

ဧပြီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် တာချီလိတ်မြို့နယ်၊ ဝမ်ကောင်းရပ်ကွက်၊ ကံ့ကော်လမ်းရှိ Mr. Crush Bar ပိုင်ရှင်နှင့် ၎င်း၏ ခင်ပွန်းဖြစ်သူ ရဲတပ်သား တို့သည် ထိုင်းနိုင်ငံသားများနှင့်အတူ လူစုလူဝေးမလုပ်ရဆိုသည့် ဒေသန္တရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်

ကာ ကခုန်ရေကစားခဲ့ခြင်းကို လူမှုကွန်ရက်တွင် လိုက်ဖ်(live) လွှင့်တင်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် တာချီလိတ်ရဲစခန်းမှ တာဝန်ရှိသူများသည် စည်းကမ်းဖောက်ဖောက်ခဲ့သူများကို သွားရောက်ဖမ်းဆီးရာ ရဲတပ်သား အပါအဝင် စုစုပေါင်း ၁၂ ဦးကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သူ ၁၂ ဦးလုံးကို တာချီလိတ် မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးချမ်းမြေ့စောမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ တာချီလိတ်မြို့မရဲစခန်းတွင် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှု ဆိုင်ရာဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅/၃၀(က) ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၈ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

တောင်ကြီးမြို့နယ်တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိသူ ရှစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ရှမ်းပြည်နယ်၊ တောင်ကြီးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ညမထွက်ရအမိန့်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိသူ ရှစ်ဦးကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလစီကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ တောင်ကြီးမြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးဖြိုးမင်းထိုက်မှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ၎င်းတို့ရှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဧပြီလ ၂၁ ရက်နေ့ တွင်တောင်ကြီးမြို့မှ အမျိုးသား နှစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီး တစ်ဦး၊ အေးသာယာမြို့မှ အမျိုးသမီး နှစ်ဦး နှင့် အမျိုးသား သုံးဦးတို့ကို ညအချိန်မတော်တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းကြောင့် ထိုကဲ့သို့ အရေးယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ Shannews/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ သစ်ထူးလွင်/မြန်မာ](#)

ညမထွက်ရ အမိန့်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိသူ ရှစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ရှမ်းပြည်နယ်၊ တာချီလိတ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ တာချီလိတ်မြို့တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိသူ ရှစ်ဦးအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။

<https://youtu.be/vVC15FFCgMw>

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

မင်္ဂလာဆောင်သည့် သတို့သားနှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ပိုင်းခရိုင်၊ ဒလမြို့နယ် ကျန်စစ်သားရပ်ကွက်၌ မင်္ဂလာဆောင်သည့် သတို့သားနှစ်ဦးကို ဒုမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ဇင်ဦးမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ အမှုဖွင့်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြို့မရဲစခန်း၊ စခန်းမှူး ဒုရဲမှူး အုန်းလွင် မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ COVID - 19 ကူးစက်ရောဂါ ပြန့်ပွားနေချိန် လူစုလူဝေးဖြင့် ကျင်းပသော အခမ်းအနား များအား ဧပြီလ ၃၀ ရက်နေ့အထိ ကျင်းပခွင့်မပြုဘဲရပ်ဆိုင်းရန် ဒလမြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ မတ်လ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပြည်သူ့သို့ အသိပေးခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၉ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

တရားဟောဆရာ စောဒေးဗစ်လား အပါအဝင် လေးဦး အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

အစိုးရ၏ COVID-19 ရောဂါထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ်တုံ့ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများနှင့်ပတ်သက်၍ ထုတ်ပြန်ခဲ့သော ညွှန်ကြားချက် များအား လိုက်နာရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သည့် တရားဟောဆရာ စောဒေးဗစ်လား အပါအဝင် လေးဦးသည် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ (က) ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ သင်းအုပ်ဆရာ ဦးစောကွယ်ဝါးနှင့် အမှုတော်ဆောင် ဦးစောရေဂန်ဒီတို့အား ရောဂါဖြစ်ပွားစေနိုင်သည့် လူစုလူဝေး ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းအပေါ် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေအရ အင်းစိန်မြို့မရဲစခန်းမှ (ပ)၇၀၆/၂၀၂၀/၂၀၁၃ ဖြင့်လည်းကောင်း၊ တရားဟော ဆရာ ဦးစောဒေးဗစ် (ခ) ဦးစောဒေးဗစ်လား နှင့် ဦးဝေထွန်း (နဝရတ်တေးသံသွင်း) တို့အား ရောဂါဖြစ်ပွားစေနိုင် သည့် လူစုလူဝေးပြုလုပ်ခဲ့မှုအပေါ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေအရ မရမ်းကုန်းမြို့မရဲစခန်းမှ အမှုအမှတ် ပ(၅၈၃/၂၀၂၀) ဖြင့်လည်းကောင်း အမှုဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ ဘီဘီစီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ ဒီဗီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ လွတ်လပ်သောအာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ ဗွီအိုအေ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ မဇ္ဈိမ မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ လွတ်လပ်သောအာရှအသံ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၅ ရက်၊ မဇ္ဈိမ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၅ ရက်၊ Myanmar Now](#)

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

တွံတေးမြို့နယ်အတွင်း ညမထွက်ရ အမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်သူ ခြောက်ဦးအား ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တွံတေးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်သူ ခြောက်ဦးအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ လူမှုတွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ](#)

အလုပ်သမားများဆန္ဒထုတ်ဖော်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

သပိတ်ယာယီပိတ်သိမ်းရေး ညှိနှိုင်းခဲ့သူ နှစ်ဦးနှင့် အလုပ်သမားခေါင်းဆောင် ငါးဦးကို တရားစွဲဆို

ဧပြီလ ၁၂ ရက်နေ့တွင် တောင်ဒဂုံ အလစ ဦးစီးဌာနမှ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း စက်မှုဇုန်ရုံ Earth Tamura Electronic Myanmar(ETEC)အလက်ထရောနစ်ပစ္စည်းများ ထုတ်လုပ်သည့်စက်ရုံသပိတ် ယာယီပိတ်သိမ်းရေး ကူညီညှိနှိုင်းခဲ့သော ကိုမြတ်ကျော်၊ အနာဂတ်အလင်းတန်းများအဖွဲ့မှ ကိုသန်းမြင့်အောင်နှင့် အလုပ်သမားခေါင်းဆောင် ငါးဦးကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ ဖြင့် တရားစွဲဆိုခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၉ ရက်နေ့တွင် ETEC စက်ရုံမှ လုပ်သားများသည် ဥပဒေပါလုပ်သက်ခွင့်၊ ရုံးပိတ်ရက်အစားပြန်ဆင်းပေးရခြင်း၊ OTကြေးများအား ဥပဒေနှင့်အညီပေးမှု မရှိခြင်း စသည့်အချက်များကို သပိတ်စခန်းဖွင့်၍ ဆန္ဒထုတ်ဖော်တောင်းဆိုခဲ့သည်။ ထိုနေ့တွင် ကိုမြတ်ကျော်နှင့် ကိုသန်းမြင့်အောင်တို့မှ အလုပ်သမားများနှင့် ညှိနှိုင်းတိုင်ပင်ခဲ့ကြပြီးနောက် အစိုးရညွှန်ကြားချက်အတိုင်း လိုက်နာရန် သဘောတူညီမှုရရှိခဲ့၍ သပိတ်စခန်းကို ဧပြီလ ၁၀ ရက် နံနက် ၃ နာရီခန့်တွင် ယာယီရုတ်သိမ်းခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

အလုပ်သမားအရေး ဆောင်ရွက်သူ နှစ် ဦး နှင့် အလုပ်သမားခေါင်းဆောင် ၁၃ ဦးကို အမှုဖွင့်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ မှော်ဘီမြို့နယ်၊ မြောင်းတကာစက်မှုဇုန်ရုံ Iron King စက်ရုံမှ အလုပ်သမားအရေး ညှိနှိုင်း ဆောင်ရွက်ပေးသူ နှစ်ဦးနှင့် အလုပ်သမားခေါင်းဆောင် ၁၃ ဦးတို့သည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရကြောင်း သိရှိရသည်။ မြောင်းတကာစက်မှုဇုန်ရုံ Iron King စက်ရုံအမှန်တကယ် ပိတ်သိမ်းခြင်းမရှိဘဲ COVID-19 ရောဂါကြောင့် စက်ရုံအား ပိတ်သိမ်းသည်ဟု ဆိုကာ ကြိုတင်လစာ တစ်လစာပေး၍ အကြောင်းမဲ့ အလုပ်ထုတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အလုပ်သမား ၅၀ ကျော်မှ ဆန္ဒပြခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

အလုပ်သမားအခွင့်အရေးရရှိရန် တောင်းဆိုဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ခြင်းအတွက် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ၇၀ ကျော်ရှိ

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ဖြစ်ပွားနေသည့်ကာလတွင် အလုပ်သမားအခွင့်အရေးများ အပြည့်အဝရရှိရန် တောင်းဆိုဆန္ဒထုတ်ဖော်ခဲ့ ကြသည့် ရန်ကုန်တိုင်း၊ ဒဂုံမြို့သစ်တောင်ပိုင်း၊ ဒဂုံဆိပ်ကမ်း၊ မှော်ဘီနှင့် ရွှေပြည်သာမြို့နယ်များ၌ရှိသည့် စက်ရုံများမှ ဆန္ဒပြ အလုပ်သမားများနှင့် ၎င်းတို့ကို ကူညီဆောင်ရွက်ပေးသူ စုစုပေါင်း ၇၀ ကျော်ခန့်သည် အမှုဖွင့်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ အစိုးရ၏ ညွှန်ကြားချက်ဖြင့် ၎င်းတို့ကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၃၀ ဖြင့် တရားစွဲထားသည်ဟု သိရှိရကြောင်း အလုပ်သမားအရေး ဆောင်ရွက်ပေးနေသည့် ကိုမြတ်ကျော်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၇ ရက်၊ လွတ်လပ်သောအာရှအသံ/မြန်မာ](#)

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

COVID-19 စောင့်ကြည့်စခန်းတွင် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိသည့် အမျိုးသားတစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

ဧပြီလ ၃ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သာယာဝတီမြို့နယ်၊ ဒုမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ သာယာဝတီမြို့နယ်ရှိ COVID-19 စောင့်ကြည့်ရေးစခန်း၌ စောင့်ကြည့်ခြင်းခံရသူ အမျိုးသားတစ်ဦးအား ဒေသန္တရအုပ်ချုပ်ရေးအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်မှုဥပဒေ ၃၀ (က) ဖြင့် သာယာဝတီ မြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ အမျိုးသားသည် စောင့်ကြည့်ရေးစခန်း၌ စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ အော်ဟစ်ဆဲဆိုကာ ပစ္စည်းများကို ဖျက်ဆီးခဲ့ပြီး ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများ၏ အလုပ်တာဝန်များကို နှောင့်ယှက်ခဲ့သည့်အတွက် အမှုဖွင့် အရေးယူခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ ဒီဗီဘီ/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

COVID-19 မမှန်သတင်းရေးတင်သူကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့် ဖမ်းဆီး

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေတာရှည်မြို့နယ် COVID -19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ကုသရေး ကော်မတီ ဥက္ကဋ္ဌ၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းအောင်နိုင်မှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ဦးဘုန်းမြင့်မိုးလူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာပိုင်ရှင်ကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၇ ဖြင့် ရေတာရှည်ရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဦးဘုန်းမြင့်မိုးသည် ရေတာရှည် မြို့သူမြို့သားများ၏ Group တွင် ရေတာရှည်မြို့၌ COVID-19 ကူးစက်ခံရသူတွေ့ရှိဟု မဟုတ်မမှန်သတင်းရေးတင်ခဲ့ခြင်းအတွက် အမှုဖွင့်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။ ဧပြီလ ၄ ရက်နေ့တွင် ဦးဘုန်းမြင့်မိုးသည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၅ ရက်၊ မဇ္ဈိမ/မြန်မာ](#)

ကျန်းမာရေး စောင့်ကြည့်မှု ၁၄ ရက်ခံယူရန် တိမ်းရှောင်နေသည့် ဇနီးမောင်နှံကို အမှုဖွင့် အရေးယူ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးမြို့ မဇင်းရပ်ကွက်(၁)လမ်းရှိ ကိုဟူစိန် (ခ) မျိုးကိုကိုလတ်နှင့် ၎င်း၏ဇနီးဖြစ်သူတို့သည် ကျန်းမာရေး စောင့်ကြည့်မှု ၁၄ ရက်ခံယူရန် တိမ်းရှောင်နေသည့်အတွက် ဦးအောင်မင်းမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ၎င်းတို့ နှစ်ဦးအား ပဲခူးမြို့ အမှတ်၂ နယ်မြေရဲစခန်းတွင် (ပ) ၅၀၁/၂၀၂၀/၃၀ (က)၂၀၁၃ ဖြင့် ဧပြီလ ၄ ရက်နေ့၌ အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၃ ရက် နေ့၌ ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ထိုင်းနိုင်ငံ၊ မဲစောက်မြို့မှ ပဲခူးမြို့သို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၅ ရက်၊ အိလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး နှောင့်ယှက်သူကို အမှုဖွင့်အရေးယူ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးမြို့၊ ကျုံးရိုးကျုံးကျော်ရပ်တွင်နေထိုင်သူ ဦးမျိုးခိုင်သည် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေပုဒ်မ ၃၀(က)ဖြင့် ဖမ်းဆီး အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည်။ ဧပြီလ ၁၁ ရက်နေ့ ညနေပိုင်း၌ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပဲခူးမြို့၊ ရုံးကြီးရပ်ကွက်တွင် ရုံးကြီးရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ အခြေခံလူတန်းစားများအတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရမှ ထောက်ပံ့ပေးသည့် ရိက္ခာများကိုပေးဝေနေစဉ် ဦးမျိုးခိုင်သည် အရက်မူးယစ်၍ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ဆဲဆိုခဲ့သည့်အပြင် လူမှုကူညီရေးအသင်း အဖွဲ့ဝင်များကို လိုက်လံ တွန်းထုတ် နှောင့်ယှက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် ပဲခူးမြို့မရဲစခန်း၌ ဖမ်းဆီး၍ အမှုဖွင့် စစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ ဒီဗီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)

နတ်သံကွင်းကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား သံပိုက်ဖြင့်ရိုက်သည့် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်တစ်ဦး အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ကိုယ်စားလှယ်မှလည်း ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား ပြန်လည် အမှုဖွင့်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ကြီးမြို့နယ်၊ နတ်သံကွင်းကျေးရွာတွင် ကျောက်ကြီးမြို့နယ် အမှတ်(၂) မဲဆန္ဒနယ် တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးတင်ဆန်းဦးမှ နတ်သံကွင်းကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းလွင်ကို သံပိုက်ဖြင့် ရိုက်နှက်ခဲ့သောကြောင့် နတ်သံကွင်းကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသန်းလွင်၏ဇနီးဖြစ်သူမှ ဦးတင်ဆန်းဦးနှင့် အမည်မသိလူ နှစ်ဦးတို့အား နတ်သံကွင်းနယ်မြေရဲစခန်းတွင် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၂၅/၁၁၄ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ ဧပြီလ ၆ ရက်နေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲအချိန်တွင် နတ်သံကွင်းကျေးရွာအုပ်စု၊ တံခွန်တိုင် (၃) ရပ်ကွက်ရှိ COVID-19 စောင့်ကြည့်ရေး စခန်းတွင် ဦးသန်းလွင်နှင့် ဦးတင်ဆန်းဦးတို့ စကားများ ရန်ဖြစ်ခဲ့ကြပြီး ဦးတင်ဆန်းဦးမှ အနီးရှိ သံပိုက်နှစ်ချောင်းဖြင့် ဦးသန်းလွင်အား ရိုက်ခဲ့သည့်အတွက် ဦးသန်းလွင်လဲကျသွားစဉ် အမည်မသိလူနှစ်ဦးမှလည်း ဝင်ရောက်ရိုက်နှက်ခဲ့သောကြောင့် ဦးသန်းလွင်တွင် ထိခိုက်ဒဏ် ရာများရရှိခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ကျောက်ကြီးမြို့နယ်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ပြီး ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်သို့ ထပ်မံ လွှဲပြောင်းကုသခဲ့ရသည်။

ထို့ပြင် ဦးတင်ဆန်းဦးမှလည်း ဦးသန်းလွင်အား တံခွန်တိုင် (၃) ရပ်ကွက်ရှိ COVID-19 စောင့်ကြည့်ရေးစခန်း ဖွင့်လှစ်ထားသော (အ.ထ.က)နတ်သံကွင်းရှေ့ လမ်းပေါ်မှနေ၍ အော်ဟစ်ဆဲဆိုခဲ့သောကြောင့် နတ်သံကွင်းနယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်တိုင်တန်းခဲ့၍ နတ်သံကွင်းနယ်မြေရဲစခန်းမှ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၉၄ ဖြင့် အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရှိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၇ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၈ ရက်၊ အီလီဗင်း/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

နေအိမ်၌ ကွာရန်တင်း (Home Quarantine)နေထိုင်နေသော ဆဲဆိုမှုးယစ်ရမ်းကားသူကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ပြည်မြို့နယ်၊ ဝက်ထီးကန်တိုက်နယ် လွှစင်ကျေးရွာအုပ်စုတွင် နေအိမ်၌ ကွာရန်တင်း (Home Quarantine) ခံဝန်ဖြင့် နေထိုင်သည့် ကိုဘိုစိန် (ခ) စိန်အောင်အား သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေပုဒ်မ ၃၀(က) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့တွင် ကိုဘိုစိန် (ခ) စိန်အောင်သည် ရန်ကုန်မြို့မှ ပြန်လာခြင်းဖြစ်ပြီး နေအိမ်၌ ကွာရန်တင်း (Home Quarantine) ဖြင့် ၁၄ ရက် နေထိုင်ရန် သက်ဆိုင်ရာ ကျန်းမာရေး၊ အုပ်ချုပ်ရေး အဖွဲ့အစည်းများရှေ့တွင် ခံဝန်ကတိလက်မှတ်ရေးထိုးခဲ့သဖြင့် နေထိုင်ခွင့်ပြုခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဧပြီလ ၅ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် အဆိုပါအမျိုးသားသည် သတ်မှတ်ထားသည့် ခံဝန်အား ချိုးဖောက်ကာ နေအိမ် အပြင်ထွက်၍ အရက်သေစာ သောက်စားနေခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် နေအိမ်အတွင်းနေထိုင်ရန် သွားရောက် သတိပေး ပြောဆိုခဲ့သည့် တာဝန်ရှိသူများအား ဆဲဆိုကြိမ်းမောင်းခဲ့သည့်အတွက် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

ထို့ပြင် ဧပြီလ ၆ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပေါင်းတည်ခရိုင်၊ ပေါင်းတည်မြို့နယ်တရားရုံးမှ COVID-19 ရောဂါထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် အသိပညာပေးလှုံ့ဆော်သူများအား ဟန့်တား နှောင့်ယှက်ခဲ့သော ဦးဌေးအောင် နှင့် ဦးဆန်းနိုင်တို့ ညီအစ်ကို နှစ်ဦးကို ရဲအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၄၇ ဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ရှစ်ရက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၅ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် ၎င်းတို့ ညီအစ်ကို နှစ်ဦးသည် ပေါင်းတည်မြို့နယ်၊ ဘုရားငါးဆူကျေးရွာတွင် COVID-19 ရောဂါထိန်းချုပ်နိုင်ရေးအတွက် အသိပညာပေးလှုံ့ဆော်သူများအား ဟန့်တား နှောင့်ယှက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၇ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခဲ့သော ပြည်မြို့ခံ ၂၁ ဦးကို ဖမ်းဆီး၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပြည်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက် ကျူးလွန်ခဲ့သော ပြည်မြို့ခံ အမျိုးသား ၂၁ ဦးကို ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခုနှစ် ရက် သို့မဟုတ် ဒဏ်ငွေ ကျပ်နှစ်သောင်း ပေးဆောင်စေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါအမျိုးသား ၂၁ ဦးစလုံးမှ ဒဏ်ငွေပေးဆောင်ခဲ့ကြောင်း ပြည်မြို့နယ် အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးကျော်ဇေယျမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၂၀ ရက်နေ့ ည ၁၀ နာရီကျော် အချိန်တွင် အဆိုပါ အမျိုးသား ၂၁ ဦးကို ဖမ်းမိခဲ့ပြီး နောက်တစ်ရက်တွင် စစ်ဆေးကာ နေ့ချင်းအမိန့်ချမှတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ၎င်းမှ ဆိုသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၂ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ](#)

လက်ပံတန်းမြို့နယ်တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်သူ လေးဦးကို ထောင်ဒဏ် တစ်လစီချမှတ်

ဧပြီလ ၂၁ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ သာယာဝတီခရိုင်၊ လက်ပံတန်းမြို့နယ်တရားရုံးမှ လက်ပံတန်းမြို့နယ်တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက် ကျူးလွန်သူ လေးဦးအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ ငါးဦးမှာ လက်ပံတန်းမြို့နယ်နှင့် သုံးဆယ်မြို့တို့မှ ဖြစ်ကြသည်။ ၎င်းတို့ ငါးဦး အနက် အသက်မပြည့်သေးသည့် မိန်းကလေးငယ်တစ်ဦးကို မိဘထံသို့ ခံဝန်ချုပ်နှင့် ပြန်လည်အပ်နှံခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

ညမထွက်ရအမိန့်အား ဖောက်ဖျက်သူ(၂၂)ဦးကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ငူမြို့နယ်တရားရုံးမှ တောင်ငူမြို့နယ်တွင် ညမထွက်ရအမိန့်အား ဖောက်ဖျက်သူ ၂၂ ဦးအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ တောင်ငူမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ ညမထွက်ရအမိန့်အား ရာဇဝတ်ကျင့်ထုံးဥပဒေပုဒ်မ ၁၄၄ အရ ထုတ်ပြန်ထားသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ သားကြီး၏လူမှုတွင်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ](#)

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

နွားထိုးကြီး၌ ဒေသန္တရအမိန့်ဖောက်ဖျက်သူ နှစ်ဦးကို အရေးယူ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်တွင် ဒေသန္တရအမိန့်ဖောက်ဖျက်သူ နှစ်ဦးကို အမှုဖွင့် အရေးယူထားကြောင်း သိရှိရသည်။ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်၊ ဆားတောင်ရွာသား ကိုဇော်လင်းဦးသည် ဖားကန့်မြို့မှ ရွာသို့ပြန်ရောက်လာသူဖြစ်ပြီး ဆားတောင် အထက(ခွဲ)တွင် ၁၄ ရက်ကြာ သီးသန့်စောင့်ကြည့်နေစဉ် ထွက်ပြေးသွားသဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၃၀(က)ဖြင့် အရေးယူထားသည်။

အလားတူ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်၊ ဒေါင့်ဘိုးရွာသား ကိုစိုးမိုးလွင်(ခ)ဖိုးစိုးသည် တရုတ်နိုင်ငံ ကြယ်ခေါင်မှပြန်လာပြီး ၁၄ ရက်ကြာ စောင့်ကြည့်စဉ် မူးယစ်သွားလာနေ၍ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ တိုင်ကြားသောကြောင့် နွားထိုးကြီးရဲစခန်းတွင် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀(က)ဖြင့် အရေးယူထားသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

မတ္တရာမြို့နယ်တွင် ကွာရန်တင်းစင်ရန် လက်ခံခြင်းမရှိဘဲ ရမ်းကားပြောဆိုသူ နှစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ် ခြောက်လစီ ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၈ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မတ္တရာမြို့နယ်တရားရုံးမှ မတ္တရာမြို့နယ်အတွင်းရှိ စကျင်ကျေးရွာတွင် ပြည်ပမှ ပြန်လာသူများအား ကန့်သတ်နေထိုင်ရန် စီစဉ်ပေးခြင်းကို လက်ခံခြင်းမရှိဘဲ ရမ်းကားခဲ့သည့် အမျိုးသား နှစ်ဦးအား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၆ ဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လစီ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ မတ်လ ၂၉ ရက်နေ့တွင် စကျင်ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ၎င်းတို့ကို အမှုဖွင့် တိုင်ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃၀ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ

ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုအားလက်ခံခြင်းမရှိသော မိုးကုတ်မှ ဇနီးမောင်နှံကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် မနုတလေးတိုင်း မိုးကုတ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ COVID-19 တားဆီးကာကွယ်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးခြင်းကို ဆန့်ကျင်ခဲ့သော ဇနီးမောင်နှံအား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၆ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လစီ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ မတ်လ ၃၀ ရက်နေ့တွင် ဇနီးမောင်နှံနှစ်ဦးဖြစ်သော ဦးဇော်လွင်နှင့် ဒေါ်ဝါဝါတို့သည် မိုးကုတ်မြို့အဝင် ကျောက်ဖားဂိတ်၌ COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးအတွက် ပူးပေါင်းအဖွဲ့၏ စစ်ဆေးမှုကို ကောင်းမွန်စွာလက်မခံဘဲ ကြမ်းတမ်းစွာ တုန့်ပြန်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင် စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့မှ ကြက်ခြေနီတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးအား ကိုယ်ထိလက်ရောက် ကျူးလွန်ခဲ့သည်။ သို့ဖြစ်၍ ကြပ်ပြင်ကျေးရွာအုပ်စု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး မှတရားလိုပြုလုပ်၍ ၎င်းတို့ကို ကြပ်ပြင်ရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

တံတားဦးတွင် နှာခေါင်းစည်း တပ်ဆင်ခြင်းမရှိသည့် လူ (၄၆) ဦးကို ဖမ်းဆီး

ဧပြီလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တံတားဦးမြို့နယ်တွင် နှာခေါင်းစည်း (Mask) တပ်ဆင်ခြင်းမရှိသည့် လူ ၄၆ ဦးအား ရဲစခန်း၌ နာရီအတော်ကြာ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်းခဲ့သည်။ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးခန်းတွင် စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် Covid-19 ထိန်းချုပ်ရေးနှင့် အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီဝင်များမှ ၎င်းတို့အား ဝန်ခံကတိပြု လက်မှတ်များရေးထိုးစေခဲ့ပြီး ပြန်လွှတ်ခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၀ ရက်၊ HNM Newsstand/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

ကွာရန်တင်းစခန်းကို လေးခွဲဖြင့်လာရောက်ပစ်ခတ်သူများကို အမှုဖွင့်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ်၊ အောင်ချမ်းသာကျေးရွာအုပ်စု၊ ရွှေကျင်ကွက်သစ်ရှိ အေးငြိမ်းနိဗ္ဗာန် လူမှုကူညီရေး အသင်းရုံးတွင် ဖွင့်လှစ်ထားသော Facility Quarantine နေရာသို့ ဝင်ရောက် တိုက်ခိုက်သူ ခြောက်ဦးအနက် လေးဦးကို ဧပြီလ ၉ ရက်နေ့တွင် ဖမ်းဆီးမိခဲ့ပြီး ၂၀၁၃ သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာဥပဒေပုဒ်မ ၂၅ ဖြင့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် မြို့မရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရှိရသည်။ ဧပြီလ ၆ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် အဆိုပါ Facility Quarantine နေရာသို့ အမည်မသိလူငယ် ခြောက်ဦးသည် ဆိုင်ကယ် သုံးစီးဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး စောင့်ကြည့်လူနာများ အပါအဝင် အသင်းရုံး အတွင်းရှိနေသူများအား လေးခွဲဖြင့်ပစ်ခြင်း၊ ခဲဖြင့်ထုခြင်း၊ ကန်ကြောက်ခြင်းများကို ပြုလုပ်ခဲ့ကြသည်။ ထိုကဲ့သို့ ဝင်ရောက် ရမ်းကားမှုကြောင့် စောင့်ကြည့်လူနာ နှစ်ဦးတွင် နောက်ကျောတွင် ထိခိုက်ဒဏ်ရာရရှိခြင်း၊ ညာဘက်ညှပ်ရိုး ဒဏ်ရာ ရရှိခြင်းများကြောင့် ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် ကျန်းမာရေးနဌာတွင် ဆေးဝါးကုသမှုခံယူခဲ့ရကြောင်း သိရှိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

COVID-19 ကာကွယ်ရေးဆောင်ရွက်နေသည့်အဖွဲ့အား ခဲဖြင့်ထုပြေးသူကို အမှုဖွင့်

ဧပြီလ ၄ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ တံတားဦးမြို့နယ် ဒုတိယမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသီဟအောင်မှ တရားလိုပြုလုပ်၍ တံတားဦးမြို့နယ်၊ စပါးတွင်းကျေးရွာနေ ကိုစိုးနိုင်အား တံတားဦးမြို့နယ် ချောင်းခွန်မြေရဲစခန်းတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၂၆ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ စပါးတွင်းကျေးရွာနေ ဦးမာကျော၏ နေအိမ် တွင် ဧပြီလ ၃ ရက်နေ့ ည ၉ နာရီအချိန်တွင် အားကစားနှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်ထားသည့်လမ်းညွှန်ချက် များအား အသံချဲ့စက်ဖြင့်နိုးဆော်၍ အခြားဒေသများမှ ကျေးရွာသို့ ပြန်လည်ရောက်ရှိလာသူများအား ကျေးရွာကျန်းမာရေး ကော်မတီ အဖွဲ့မှ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်နေစဉ် ကိုစိုးနိုင်သည် အရက်သေစာ သောက်စား မူးယစ်ပြီး အဆိုပါအဖွဲ့အား ခဲဖြင့်ထု၍ ထွက်ပြေးသွားခဲ့သည်။ ခဲနှင့်ထုထွက်ပြေးသူ စိုးနိုင်အား လိုက်လံဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ် သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၆ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

မလှိုင်မြို့နယ်၌ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးခံရမှုနှင့် ပတ်သက်၍ ကျေနပ်ခြင်းမရှိသောကြောင့် ဓားဖြင့်ခုတ်သည့်အတွက် အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

Covid - 19 ရောဂါပိုးရှိ/မရှိ သွားရောက်စစ်ဆေးခံခဲ့ရမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကျေနပ်ခြင်းမရှိသောကြောင့် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မလှိုင်မြို့နယ်၊ သက္ကယ်ကျင်းကျေးရွာနေ ကိုနိုင်လင်းသည် ရပ်ကျေးအဖွဲ့ဝင် အမျိုးသားအား ဓားဖြင့်ခုတ်ခဲ့ပြီး ၎င်းနှင့်

အတူနေထိုင်သူ ကိုဇော်ဦး ဆိုသူမှ လုံဖြင့် ထိုးခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ စစ်ဆေးချက်အရ တရုတ်နိုင်ငံမှ ပြန်လည် ရောက်ရှိနေသည့် ကိုနိုင်လင်းအား ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့်အတူ Covid - 19 ရောဂါပိုးရှိ/မရှိ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့ရာ ထိုသို့ စစ်ဆေးခံရမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့၏ စီမံမှုဖြင့် စစ်ဆေးခံရသည်ဟုဆိုပြီး အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား ခေါင်းဖြတ်မည်၊ အိမ်ကို မီးရှို့မည်ဟု အော်ဟစ်ဆဲဆိုကြိမ်းဝါးခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ရာအိမ်မှူးများမှ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးထံ အကြောင်းကြားကာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့က သွားရောက် ထိန်းသိမ်းစဉ် ကိုနိုင်လင်းမှ ဓားရှည်ကိုင်ဆောင်၍ လည်းကောင်း၊ ကိုနိုင်လင်းနှင့်အတူနေသူ ကိုဇော်ဦးဆိုသူက လုံကိုင်ဆောင်၍ လည်းကောင်း နေအိမ်မှထွက်လာကာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား ရန်ပြုစဉ် ရပ်ကျေးအဖွဲ့ဝင် အမျိုးသားက ဝင်ရောက် တားမြစ်ခဲ့သည်။ ထိုသို့တားမြစ်ခဲ့သောကြောင့် အဆိုပါရပ်ကျေးအဖွဲ့ဝင် အမျိုးသားအား ဓားလှုံဖြင့် ထိုးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ နောက်ရက်စခန်းက ရာသေတ်ကြီးပုဒ်မ ၂၉၄/၅၀၆/၃၅၃/၃၂၄ အရ အမှုဖွင့်ကာ ဆက်လက် စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၆ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

မန္တလေးမြို့၌ ဝတ်ပြုသူ(၁၄)ဦးကို အမှုဖွင့်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မန္တလေးမြို့၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ကန်သာယာရပ်ကွက် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ၊ ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ ရပ်ကွက်အတွင်း လူစုလူဝေးဖြင့် ကျင်းပပြုလုပ်သော ဘုရားပွဲများ၊ တရားပွဲ များ၊ တရားစခန်းများ၊ ဝတ်ပြုဆုတောင်းပွဲများ၊ အခြား လူစုလူဝေးနှင့် ပြုလုပ်သော အခမ်းအနားများအား မတ်လ ၂၀ ရက်နေ့မှ ဧပြီလ ၂၀ ရက်နေ့အထိ ဆောင်ရွက်ခြင်းမပြုရန် တားမြစ်ထားသော်လည်း ဧပြီလ ၁၀ ရက်နေ့၊ နေ့လည် (၂)နာရီဝန်းကျင်တွင် ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ ကန်သာယာရပ်ကွက်၊ လမ်း(၆၀)နှင့် (၁၁၄)လမ်းရှိ အစ္စလာမ် ဘာသာရေး တရားဟောဆရာ၏ နေအိမ်တွင် အမျိုးသား(၁၄)ဦးကို တွေ့ရှိရသဖြင့် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၆ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၁ ရက်၊ Rose ၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ](#)

နွားထိုးကြီး၌ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှု မခံယူသူ နှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်၌ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုမခံယူခြင်းမရှိသည့် သားဖြစ်သူနှင့် ဖခင်ဖြစ်သူတို့ကို ကန်နားနယ်မြေရဲစခန်း၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၅/၂၆ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်၊ လက်ပံကျေးရွာနေ ကိုနေမျိုးထွန်းသည် လက်ပံကျေးရွာရှိ ၎င်း၏ဖခင်၏နေအိမ်ကို ဧပြီလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် ပြန်လည်ရောက်ရှိနေခြင်းကြောင့် ဦးရဲထွန်းအောင် ဦးစီးသည့်အဖွဲ့မှ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးရန် သွားရောက်စဉ် ကိုနေမျိုးထွန်းမှ မချေမငံပြန်လည်ပြောဆိုခဲ့ပြီး ၎င်း၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးမြင့်ကျော်မှ ဓားကိုင်ဆောင်ကာ ခြိမ်းခြောက်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အမှုဖွင့် အရေးယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၈ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

နွားထိုးကြီးမြို့အဝင်တွင် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုမခံသည့် သီလရှင်ကို အမှုဖွင့်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ နွားထိုးကြီးမြို့အရှေ့ဘက်မောင်းတံဂိတ်၌ COVID-19 ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေးကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှုများပြုလုပ်လျက်ရှိစဉ် ဧပြီလ ၁၆ ရက်နေ့တွင် CROWN အမျိုးအစားယာဉ်ဖြင့် ကိုယ်တိုင်မောင်းနှင် ရောက်ရှိလာ သော သီလရှင်တစ်ပါးသည် စစ်ဆေးမှုမခံဘဲ မချေမငံပြောဆိုခြင်း၊ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု ခံယူရန် ငြင်းဆန်ခြင်းကြောင့်

လူဝတ်လဲ၍ သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၅/၂၆ ဖြင့် နွားထိုးကြီးမြို့မ ရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ အဆိုပါ သီလရှင်သည် နွားထိုးကြီးမြို့နယ်၊ တောကန်ကြီးရွာမှဖြစ်ပြီး ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှု ခံယူရန် ငြင်းဆန်ကာ ကားမောင်းထွက်သွား၍ စစ်ဆေးရေးအဖွဲ့မှ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးသို့ သတင်းပေးပို့ခဲ့ပြီး မြို့နယ် သံဃာ့နာယက ဆရာတော်တို့နှင့်အတူ တာဝန်ရှိသူများမှ ၎င်းအားတွေ့ဆုံ၍ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုလက်မခံ သည့်ကိစ္စအား ညှိနှိုင်းပြောဆိုရာ လက်မခံ သည့်အပြင် ရိုင်းစိုင်းစွာပြောဆိုခဲ့သည်ဟု သိရှိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၇ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

တားမြစ်ချက်ကိုဖိဆန်၍ အလှူပွဲကျင်းပသူကို အမှုဖွင့်

လူစုလူဝေးဖြစ်စေနိုင်သည့် အခမ်းအနားများကို နိုင်ငံတစ်ဝန်း ဒေသန္တရအမိန့်များဖြင့် ပိတ်ပင်ထားသည့်ကြားမှ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ နွားထိုးကြီးမြို့နယ်၊ ကုက္ကိုလ်စည်ကျေးရွာ၌ ဒေါ်အုန်းခင်သည် လူရာချီတက်သည့် အလှူပွဲတစ်ခုကို ကျင်းပခဲ့သဖြင့် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံခဲ့ရသည်။ ဒေါ်အုန်းခင်သည် မတ်လ ၂၉ ရက်နေ့ ညနေပိုင်းတွင် ရှင်လောင်းလှည့်ခဲ့ပြီး နောက်တစ်နေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် မဏ္ဍပ်သွင်း အလှူကြီးပေးခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်ဟု နွားထိုးကြီးမြို့နယ် သဘာဝဘေး တုံ့ပြန်ဆောင်ရွက်ရေး ကော်မတီတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

လူစုခွဲပေးရန်ပြောဆိုခဲ့သည့် ရပ်ကျေးဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ကို ရန်မူခဲ့သူများကို အမှုဖွင့်

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၌ လူစုခွဲပေးရန်ပြောဆိုခဲ့သည့် ရပ်ကျေးဥက္ကဋ္ဌနှင့်အဖွဲ့ကို ရန်မူခဲ့သူများ ကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၃၃/ ၃၂၃/ ၄၂၇/ ၅၀၆/ ၁၁၄ ဖြင့် ကျောက်ဆည်မြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့် စစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။ ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့၊ ညနေ ၅ နာရီခွဲအချိန်တွင် ကျောက်ဆည်မြို့နယ်၊ ပတ္တာကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမောင်တိုး အပါအဝင် ခုနှစ်ဦးသည် အဆိုပါကျေးရွာနေ ကိုမောင်နိုင်အပါအဝင် ဆယ်ဦးကို ဝိုင်းဖွဲ့၍ အရက်သောက်နေသည်ကို တွေ့ရှိခဲ့ပြီး လူစုခွဲ နေထိုင်ရန် ပြောဆိုခဲ့သည်။ ထိုသို့ပြောဆိုသည်ကို ကျေနပ်ခြင်းမရှိသောကြောင့် အရက်သောက်နေသူတစ်ဦးဖြစ်သော ကိုစိုးမင်းဦးမှ အရက်ပုလင်းဖြင့် ပစ်ပေါက်ခဲ့၍ ရာအိမ်မှူး ဦးဝင်းဗိုလ် စီးနင်းလာသည့် ဆိုင်ကယ်ကိုထိမှန်ကာ နောက်မီးခွက် ကွဲသွားခဲ့သည်။ ၎င်းနောက် ဦးမောင်တိုးမှ ဖုန်းဖြင့် မှတ်တမ်းတင်ရိုက်ကူးစဉ် ၎င်းတို့အဖွဲ့မှ ဗီဒီယိုဖိုင်ကိုဖျက်ပေးရန်နှင့် မဖျက်လျှင် သတ်ပစ်မည်ဟု ခြိမ်းခြောက်ပြောဆိုကာ ဝိုင်းဝန်းထိုးကြိတ်ခဲ့သဖြင့် ဦးမောင်တိုး အပါအဝင် နှစ်ဦးတွင် ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ၎င်းတို့ ၁၀ ဦးအနက် ခုနှစ်ဦးကို ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး တိမ်းရှောင်နေသူ သုံးဦးကို စစ်ဆေးနိုင်ရန် စုံစမ်းလျက်ရှိသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၅ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

စောင့်ကြည့်ခံသူများကို ထားရှိသည့် ကျောင်းအတွင်းသို့ ကျော်ဝင်သူ အမှုဖွင့်ခြင်းခံရ

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြစ်သားမြို့နယ်၊ ပြည်လုံးအုံကျေးရွာမှ ကိုမျိုးမင်းသန်း (ခ) တက်ခါးသည် ဧပြီလ ၁၀ ရက်နေ့ ညပိုင်း၌ အရက်မူးယစ်ပြီး စောင့်ကြည့်ခံသူများကိုထားရှိသည့် အ.လ.က(ပြည်လုံးအုံ) ကျောင်းအတွင်းထဲသို့ နှစ်ကြိမ်တိုင် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး စောင့်ကြည့်ခံနေရသူ ကိုဖိုးဌေးကို တွေ့ဆုံခဲ့ခြင်းကြောင့် မြစ်သားမြို့မရဲစခန်း၌ သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၅ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခြင်းခံထားရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)

ကျေးရွာကျန်းမာရေးကော်မတီအဖွဲ့အား ညစ်ညမ်းစွာဆဲဆိုခဲ့သော အမျိုးသားတစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မြစ်သားမြို့နယ်၊ ခန္တီးကြီးကျေးရွာမှ ကိုတင်ထွဋ်ခေါင်ကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅ ဖြင့် မြစ်သားမြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့် စစ်ဆေးခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁၀ ရက်နေ့၊ ည ၁၀ နာရီခွဲအချိန်တွင် ၎င်းသည် အရက်သောက်စားမူးယစ်ပြီး စောင့်ကြည့်သူများထားရှိသည့် နေရာသို့ ရောက်ရှိလာကာ ကျေးရွာကျန်းမာရေးကော်မတီအဖွဲ့အား ညစ်ညမ်းစွာဆဲဆိုခဲ့သောကြောင့် အမှုဖွင့်ခံခဲ့ရခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ရောဂါကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများကို နှောင့်ယှက်သဖြင့် ပြည်ထောင်စု ကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ၊ မြို့နယ်ဥက္ကဋ္ဌကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

COVID19 ရောဂါကာကွယ်၊ ထိန်းချုပ်ကုသရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ ဆောက်ရွက်နေစဉ် နှောင့်ယှက်ဟန့်တားသည့်အတွက် ဧပြီလ ၂၉ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်တရားရုံးမှ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်တွင် နေထိုင်သည့် ပြည်ထောင်စု ကောင်းကျိုးဆောင်ပါတီ၊ မြို့နယ်ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ သက်အောင်သန်းအား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဆိုင်ရာဥပဒေဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် မုန့်ပေါင်းကျေးရွာ အုပ်စု၊ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်ရှိသူတစ်ဦးမှ ဒေါက်တာ သက်အောင်သန်းအား တရားလိုပြုလုပ်၍ အမှုဖွင့် တိုင်ကြား ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၉ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

မန္တလေး၌ ညမထွက်ရအမိန့်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိသူ နှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

ဒုရဲအုပ်တစ်ဦးမှ မန္တလေးမြို့တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိသော အမျိုးသားတစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးကို ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၂၁ ရက်နေ့၊ ည ၁၁ နာရီ ၄၅ မိနစ်တွင် အမျိုးသား တစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီးတစ်ဦးတို့သည် ကားတစ်စီးစီဖြင့် မောင်းနှင်လာစဉ် အောင်မြေသာစံမြို့နယ် ၂၆ x ၈၀ လမ်း ထောင့် ၌ လှည့်ကင်းလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသော သက်ဆိုင်ရာ ရဲတပ်ဖွဲ့နှင့် တွေ့ရှိခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ရဲမှတ်တမ်းများတွင် ဖော်ပြထားသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ 7day-News/မြန်မာ](#)

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ညောင်ဦးတွင် ညမထွက်ရအမိန့် ချိုးဖောက်ခဲ့သူ ငါးဦးကို ထောင်ဒဏ် သုံးလစီ ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ ညောင်ဦးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ညမထွက်ရ အမိန့် ထုတ်ပြန်ထားမှုကို လိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ ချိုးဖောက်ခဲ့သူ ငါးဦးအား ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလစီ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့ ည ၁၁ နာရီအချိန်ခန့်တွင် ပုဂံ-ညောင်ဦးမြို့နယ် သက်ဆိုင်ရာဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများနှင့် ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ လုံခြုံရေးအတွက် ကင်းလှည့်နေစဉ် ထိုသူ ငါးဦးအား တွေ့ရှိခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်သူခြောက်ဦးအား ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၄ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တရားရုံးမှ မန္တလေးမြို့၊ မဟာအောင်မြေ မြို့နယ်တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခဲ့သည့် အမျိုးသား ခြောက်ဦးအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ခြောက်ဦးမှာ ကိုကျော်ထွန်းဝင်း(ခ)ငပေါ၊ ကိုအောင်ထွန်းဆွေ၊ ကိုဇော်လတ်၊ ကိုကျော်နိုင်စိုး၊ ကိုစောလင်းအောင်နှင့် ကိုထွန်းဝင်းထက်တို့ဖြစ်ကြသည်။

အလားတူ ဧပြီလ ၂၃ ရက်နေ့တွင် မဟာအောင်မြေမြို့နယ်တရားရုံးမှ ညမထွက်ရအမိန့်အား ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခဲ့သည့် အမျိုးသား ခုနှစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ် တစ်လစီ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၅ ရက်၊ ဒီဇီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၆ ရက်၊ 7day-News/မြန်မာ](#)

မကွေးတိုင်းဒေသကြီး

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

နိုင်ငံတော်မှ ထောက်ပံ့ပေးသည့် ဆန်များဝေရန် စာရင်းပြုစုနေသော ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား ဓားဖြင့်ထိုးခဲ့သူ တစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

နိုင်ငံတော်မှ ထောက်ပံ့ပေးသည့် ဆန်များအား အိမ်ထောင်စုများသို့ ဝေရန် စာရင်းပြုစုနေသော ရပ်ကွက်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးအား ဓားဖြင့်ထိုးခဲ့သော မကွေးတိုင်းဒေသကြီး၊ စလင်းမြို့မှ ကိုအောင်ထွန်းငွေကို ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၃၃/၅၀၆/၂၉၄ ဖြင့် ဖမ်းဆီး အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၉ ရက်နေ့၊ နံနက် ၁၀ နာရီအချိန်တွင် မင်းဘူးခရိုင်၊ စလင်းမြို့၊ စာစီကျောင်းရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းခိုင်သည် Covid 19 အတွက် ကာကွယ်ရန် နှာခေါင်းစည်းတပ်ကာ နိုင်ငံတော်မှ ထောက်ပံ့ပေးသည့် ဆန်များအား အိမ်ထောင်စုများသို့ ဝေရန် စာရင်းပြုစုနေစဉ် ကိုအောင်ထွန်းငွေသည် အရက်သေစာသောက်စားပြီး ဦးမင်းခိုင်၏ နှာခေါင်း စည်းကို ဆွဲချွတ်ခဲ့သည်။ ဦးမင်းခိုင်မှ လူအများကြားဖြစ်၍ မလုပ်ရန်နှင့် ပြန်တော့ဟုပြောဆိုရာ ကိုအောင်ထွန်းငွေသည် ညစ်ညမ်းစွာ ဆဲဆို၍ ပြန်သွားခဲ့ပြီးနောက် အဆိုပါရပ်ကွက်ရုံးအတွင်း ပြန်ဝင်လာကာ အသင့်ပါလာသော ဓားဦးချွန်ဖြင့် ထိုးခဲ့ သဖြင့် ဦးမင်းခိုင်တွင် နောက်ကျော၌ ထိုးသွင်းဒဏ်ရာ တစ်ချက်ရရှိခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၉ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

ငဖဲမြို့နယ်တွင် လူစုလူဝေးပြုလုပ်ခဲ့သည့် အိမ်ရှင် တစ်ဦးကို အမှုဖွင့်အရေးယူ

မကွေးတိုင်း၊ ငဖဲမြို့နယ်တွင် လူစုလူဝေးပြုလုပ်ခဲ့သည့် အိမ်ရှင်တစ်ဦးကို အိမ်ပိုင်ရှင်ဒေါ်လှကို ပဒါန်းနယ်မြေရဲစခန်း၌ သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်အရေးယူခဲ့သည်။ ပဒါန်းကျေးရွာအတွင်းရှိ နေအိမ်တစ်အိမ်တွင် လူဦးရေ ၁၁ ဦးခန့် လူစုလူဝေးပြုလုပ်နေသည့်အတွက် COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်နိုင်ရန် ကျေးရွာအိမ်မှူးများမှ သွားရောက် တားမြစ်ရာ လိုက်နာခြင်းမရှိသည့်အတွက် အမှုဖွင့်အရေးယူခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပဒါန်းကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမြတ်မင်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၇ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

လေးမျက်နှာမြို့နယ်တွင် ကွာရန်တင်းစင်တာမှ ထွက်ပြေးသူ အမျိုးသား တစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ် သုံးလ ချမှတ်

ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ လေးမျက်နှာမြို့နယ်တရားရုံးမှ ကွာရန်တင်းစင်တာမှ ထွက်ပြေးခဲ့သည့် လေးမျက်နှာမြို့နယ်၊ ကွင်းကြီးအုပ်စု၊ ဆီးဖြူကွင်းကျေးရွာနေ ဦးဇော်လွင်အား ကူးစက်ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၁၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ဦးဇော်လွင်သည် တရုတ်နိုင်ငံမှ ပြန်လည်ရောက်ရှိခဲ့သည်။ မတ်လ ၂၈ ရက်နေ့မှစတင်တာ ဦးဇော်လွင်အား လှော်ကထား အ.ထ.က Facility Quarantine တွင် ထားရှိခဲ့သည်။ ငါးရက်ကြာ နေထိုင်ပြီးနောက် ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ၎င်းနေထိုင်သည့် ဇီးဖြူကွင်းရွာရှိ ၎င်း၏ နေအိမ်သို့ ထွက်ပြေးခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

အင်္ဂပူ၌ မင်္ဂလာပွဲကျင်းပခဲ့သည့် သတို့သားနှင့် သတို့သမီးဖခင်တို့ကို အမှုဖွင့်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်္ဂပူမြို့နယ်၊ လိပ်ပေါင်ဆွဲအုပ်စု၊ သရက်တောကျေးရွာတွင် အုပ်ချုပ်ရေးတာဝန်ရှိသူများ တားမြစ် သည့်ကြားမှ မင်္ဂလာပွဲကို လူစုလူဝေးဖြင့် ကျင်းပခဲ့သည့် သတို့သား ကိုဇင်မင်းစိုးနှင့် သတို့သမီး၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးမြင့်ရွှေ တို့ကို အုပ်ချုပ်ရေး တာဝန်ရှိသူများမှ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀(က) ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ သရက်တောကျေးရွာတွင် ဧပြီလ ၈ ရက်နေ့၌ မင်္ဂလာပွဲကျင်းပမည်ဟု သတင်းရသည့်အတွက် ကျေးရွာအုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးသောင်းလှိုင်နှင့်အဖွဲ့မှ ၎င်းတို့ကို ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံးသို့ ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့တွင် ဆင့်ခေါ်၍ တားမြစ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရ သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၉ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၉ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

မအူပင်တွင် COVID-19 ကိစ္စ ဆန္ဒပြမှု ဦးဆောင်သူကို အမှုဖွင့်

ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ မအူပင်မြို့၊ အမှတ် (၁) အထက်တန်းကျောင်းတွင် ပြည်ပမှ ပြန်လာသူများကို ထားရှိကာ ၁၄ ရက် စောင့်ကြည့်မည့် အစီအစဉ်ကို မအူပင်မြို့ခံတချို့မှ ကန့်ကွက် ဆန္ဒပြခဲ့ကြသောကြောင့် အဆိုပါဆန္ဒပြပွဲကို ဦးဆောင်သူ ကိုမင်းဇော်ကို ငြိမ်းချမ်းစွာ စုဝေးခွင့်နှင့် ငြိမ်းချမ်းစွာ စီတန်းလှည့်လည်ခွင့်ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၉ ဖြင့် အမှုဖွင့် အရေးယူခဲ့သည်။ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရဲတပ်ဖွဲ့မှူးရုံးမှ ပြောရေးဆိုခွင့်ရှိသူ ဒုရဲမှူးကြီးထွန်းရွှေမှ ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ် ကာကွယ်ရန်အတွက် လူစုလူဝေး မပြုလုပ်ရန် ကြေညာထားသော်လည်း ခွင့်ပြုချက်မရှိဘဲ လူစုလူဝေးနှင့် ဆန္ဒဖော်ထုတ်ခဲ့သောကြောင့် ယခုကဲ့သို့ အရေးယူ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ မတ်လ ၂၉ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

ပြည်ပမှ ပြန်ရောက်လာသူများကို စောင့်ကြည့်ရေးတာဝန်ဆောင်ရွက်နေချိန် မူးယစ်ရမ်းကားသူ နှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

ပြည်ပမှ ပြန်ရောက်လာသူများကို စောင့်ကြည့်ရေးတာဝန်ဆောင်ရွက်နေချိန် မူးယစ်ရမ်းကားသူ နှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်ထားကြောင်းသိရှိရသည်။ ဧပြီလ ၃ ရက်နေ့၊ ည ၇ နာရီအချိန်ခန့်၌ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဇလွန်မြို့နယ်တွင် ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးလှဆောင်းဦးစီးသည့် အဖွဲ့သည် အ.မ.က(မောင်းထောင်)၌ ပြည်ပမှ ပြန်ရောက်လာသူများကို စောင့်ကြည့်ရေး တာဝန်ဆောင်ရွက်နေချိန် ဇလွန်မြို့နယ်၊ မောင်းထောင်ရွာမှ ကိုဝင်းကို နှင့် ကိုရန်မျိုးအောင်တို့သည် အရက်သေစာ သောက်စားမူးယစ်ကာ အော်ဟစ်ဆဲဆိုပြီး စာသင်ကျောင်းကို ကျောက်ခဲများနှင့် ပစ်ပေါက်ခဲ့ကြသည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးကို ဇလွန်မြို့မရဲစခန်းမှ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၃၆/ ၃၅၃/ ၂၉၄/ ၁၁၄ တို့ဖြင့် အမှုဖွင့် စစ်ဆေး လျက်ရှိသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၅ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ၊ မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှု လုပ်ဆောင်နေသူများအား ရိုင်းပြစ်စွာ ပြောဆိုဆက်ဆံသူကို ဒဏ်ငွေချမှတ်

ဧပြီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒေးဒရဲမြို့နယ်တရားရုံးမှ COVID-19 ကာကွယ်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှု လုပ်ဆောင်နေသူများအား ရိုင်းပြစ်စွာ ပြောဆိုဆက်ဆံခဲ့သည့် ဒေးဒရဲမြို့မှ ယာဉ်မောင်း ဦးဇော်လွင်အား ကူးစက် ရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၅ ဖြင့် ဒဏ်ငွေ ငါးထောင်ကျပ် ပေးဆောင်စေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ဒေးဒရဲမြို့အဝင်၌ COVID-19 ကာကွယ်ရေးအတွက် ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးသူများမှ ပြစ်မှုကျူးလွန်သူ ယာဉ်မောင်း ဦးဇော်လွင်ထံမှ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီးအတွင်း ခရီးသွားလာရာတွင် သက်ဆိုင်ရာ ရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးများ၏ ထောက်ခံစာ တောင်းယူရာ ဦးဇော်လွင်မှ ရိုင်းပြစ်စွာ ပြောဆို ဆက်ဆံခဲ့သည့်အတွက် အရေးယူ ခံခဲ့ရခြင်း ဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃၀ ရက်၊ Myitmakha Media Group/မြန်မာ](#)

ငသိုင်းချောင်းမြို့သို့အလုပ်သမားများအား လာရောက်ခေါ်ဆောင်သူ ခုနှစ်ဦးအား ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ရေကြည်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ရေကြည်မြို့နယ်၊ ငါးသိုင်းချောင်းမြို့သို့ အလုပ်သမားများအား လာရောက်ခေါ်ဆောင်သူ ခုနှစ်ဦးကို ကူးစက်ရောဂါများတိုက်ဖျက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၁၈ ဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လစီချမှတ်ခဲ့သည်။ တရားစွဲဆို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံရသူများမှာ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးမှ ဒေါ်သီတာ၊

ဒေါ်မြသီတာ၊ ဦးမောင်မောင်၊ ယာဉ်မောင်း ဦးစိုးဝင်း တို့နှင့်အတူ နေပြည်တော်တိုင်းမ် မှုခင်းနှင့်သတင်းစုံအဖွဲ့မှ သတင်းထောက် ကိုဇေယျာမင်းထက်၊ ကိုဇင်ပိုင်ဖြိုး နှင့် ဦးရဲဝင်းနိုင် တို့ဖြစ်ကြသည်။

ဧပြီလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ အင်းစိန်မြို့နယ်၊ စော်ဘွားကြီးကုန်းရပ်ကွက်ရှိ ပုလင်း ရောင်းဝယ်ရေးလုပ်ငန်း လုပ်ကိုင်သူ ဒေါ်သီတာ အပါအဝင် လေးဦးနှင့် နေပြည်တော်တိုင်းမ် မှုခင်းသတင်းမီဒီယာအဖွဲ့မှ ကိုဇေယျာမင်းထက် အပါအဝင် သတင်းထောက် သုံးဦးတို့သည် ငါးသိုင်းချောင်းမြို့အပိုင် မြက်တိုအုပ်စု၊ တောင်ယာတန်း ကျေးရွာမှ အလုပ်သမား ၁၃ ဦးကို အလုပ်ပြန်ဝင်ရန် ကား နှစ်စီးဖြင့် လာရောက်ခေါ်ဆောင်ခဲ့ကြသည်။ ထိုသို့ ခေါ်ဆောင်ပြီး နောက် ရန်ကုန်မြို့သို့ ထွက်ခွာခဲ့ရာ ရေကြည်မြို့နယ်၌ ဌာနဆိုင်ရာများနှင့် အရပ်ဘက်အဖွဲ့အစည်းများမှ တားမြစ် စစ်ဆေးခဲ့စဉ် လူ ငါးဦးထက်ပိုမို၍ လူစုလူဝေးဖြင့် ခရီးသွားခြင်း၊ ဒေသန္တရအမိန့်ကို ချိုးဖောက်ခြင်းတို့ကြောင့် ရေကြည် မြို့နယ်၊ COVID-19 ထိန်းချုပ်ရေးနှင့်အရေးပေါ် တုံ့ပြန်ရေးကော်မတီမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ တရားစွဲဆို ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၇ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၈ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးသူများကို ကိုယ်ထိလက်ရောက်တုံ့ပြန်ခဲ့သူ နှစ်ဦးအား ထောင်ဒဏ် ချမှတ်

ကန့်သတ်စောင့်ကြည့်မှုခံယူရန် ပြောဆိုသည့် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးသောအဖွဲ့ကို ကိုယ်ထိလက်ရောက်တုံ့ပြန်ခဲ့သည့် အတွက် ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး၊ ဘိုကလေးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ရန်ကုန်မြို့၊ တောင်ဥက္ကလာပ မြို့နယ် သစ္စာလမ်းတွင် နေထိုင်သည့် ဒေါ်ခင်မာဦး နှင့် ကိုညီညီလွင်တို့ကို ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး ဥပဒေဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလစီ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ထောင်ဒဏ်သုံးလ ချမှတ်ခြင်းခံထားရသော အဆိုပါနှစ်ဦးကို ဖျာပုံဆေးရုံတွင် Facility Quarantine ဖြင့် ရဲလုံခြုံရေးချထားကာ စောင့်ကြပ်ထားသည်ဟု ဘိုကလေးမြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန ဆေးရုံအုပ်ဒေါက်တာ စုစုလှိုင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။

ဧပြီလ ၂၁ ရက်နေ့ ၂၁ ၈ နာရီအချိန်ခန့်တွင် ၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ဘိုကလေးမြို့အဝင် နတ်ချောင်းတံတားဂိတ်တွင် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးနေသောအဖွဲ့နှင့်အချင်းများခဲ့ရာမှ စေတနာ့ဝန်ထမ်းနှစ်ဦးကို ပါးရိုက်ခဲ့သည့်အတွက် ဧပြီလ ၂၂ ရက်နေ့တွင် ဘိုကလေးမြို့နယ်ကျန်းမာရေးမှူး ဦးအေးသောင်းမှ ဘိုကလေးမြို့နယ် တရားရုံးသို့ဦးတိုက် လျှောက်ထားကာ အမှုဖွင့် တိုင်ကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၃ ရက်၊ Myanmar-Now/မြန်မာ](#)

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ဧရာဝတီတိုင်းတွင် ညမထွက်ရအမိန့် ချိုးဖောက်သူ ၂၀၀ကျော်ကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

COVID-19 ရောဂါဖြစ်ပွားနေသည့် အချိန်ကာလအတွင်း ဧရာဝတီတိုင်းတွင် ညမထွက်ရအမိန့် ထုတ်ပြန်ပြီးနောက် အမိန့်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိသူ ၂၀၀ ကျော်ကို ဖမ်းဆီးအရေးယူခဲ့သည်ဟု တိုင်းရဲတပ်ဖွဲ့မှူးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဧရာဝတီတိုင်း ဒေသကြီးအတွင်း ညမထွက်ရအမိန့်ကို လိုက်နာခြင်းမရှိသူ ၂၁၂ ဦးကို မြို့နယ်တရားရုံးများမှ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်လနှင့် နှစ်လ ပြစ်ဒဏ်များ ချမှတ်ခဲ့သည်။ ခရိုင်အလိုက်စာရင်းများမှာ ပုသိမ်ခရိုင်မှ လူပေါင်း ၈၄ ဦး၊ ဟင်္သာတခရိုင်မှ ၄၈ ဦး၊ ဖျာပုံခရိုင်မှ ၂၈ ဦး၊ မြောင်းမြခရိုင်မှ ၂၂ ဦး၊ လပွတ္တာခရိုင်မှ ၂၀ ဦးနှင့် မအူပင်ခရိုင်မှ ၁၀ ဦး (စုစုပေါင်း ၂၁၂ ဦး) တို့ဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၂ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၅ ရက်၊ အိလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၈ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

စောင့်ကြည့်ကာလအတွင်း စည်းကမ်းဖောက်ဖျက်သည့်အမျိုးသား တစ်ဦးကို တရားစွဲ

ထို့အပြင် စစ်ကိုင်းတိုင်းအတွင်း ဝက်လက်မြို့နယ်၊ သစ်ဆိမ့်ကြီးကျေးရွာတွင်လည်း (Facility Quarantine) သတ်မှတ်နေရာ တွင် ကျန်းမာရေး စောင့်ကြည့်မှု ခံယူခြင်းမရှိပဲ ထွက်ပြေးခဲ့သဖြင့် ၎င်းအား ကူးစက်ရောဂါ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး ဥပဒေဖြင့် အမှုဖွင့်ထားကြောင်း ဝက်လက်မြို့မ ရဲစခန်းမှ သိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

ဇီးကုန်းတွင် ကွာရန်တင်းဝင်နေသူထံမှ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိသည့်အတွက် အမှုဖွင့်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကန့်ဘလူခရိုင်၊ ဇီးကုန်းမြို့ အခြေခံပညာကျောင်းတွင် COVID-19 စောင့်ကြည့်ရေး Quarantine Center ဝင်နေသည့် အမျိုးသားတစ်ဦးထံမှ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည့်အတွက် ထိုအမျိုးသားနှင့် ပါဝင်သူ နှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်ထားကြောင်း ဇီးကုန်းနယ်မြေရဲစခန်းမှ သိရှိရသည်။ ဧပြီလ ၂၅ ရက်နေ့တွင် ဇီးကုန်းနယ်မြေရဲစခန်းမှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဇီးကုန်းမြို့ပေါ်ရပ်ကွက်များအတွင်း လှည့်ကင်းဆောင်ရွက်နေစဉ် ဇီးကုန်းမြို့ အခြေခံပညာကျောင်း အိမ်သာအနီး၌ မသင်္ကာဖွယ်လူတစ်ဦးအား တွေ့ရှိသဖြင့် မေးမြန်းစစ်ဆေးခဲ့သည်။ ထိုသို့စစ်ဆေးစဉ် ၎င်းသည် အခြေခံပညာ ကျောင်း၌ COVID-19 Quarantine Center တွင် စောင့်ကြည့်ခံနေရသည့် ဇီးကုန်းမြို့ အောင်သိဒ္ဓိရပ်နေ ဇွဲမာန်ဦး (ခ) ဖိုးလပြည့်ဆိုသူဖြစ်ပြီး ၎င်းခန္ဓာကိုယ်အားစစ်ဆေးရာဖွေခဲ့ရာ ပင်နယ်ဆလင်ပုလင်းအတွင်း မူးယစ်ဆေးဝါး ဟုယူဆရသော အမှုန့်များပါရှိသော ပုလင်းတစ်လုံးနှင့် မရမ်းရောင်ဂက်(စ်)မီးခြစ်တစ်လုံးကို တွေ့ရှိခဲ့သည်။

အဆိုပါဖြစ်စဉ်များပတ်သက်၍ ကိုဇွဲမာန်ဦး(ခ)ဖိုးလပြည့်၊ ကိုဇော်နိုင်ထွန်း (ခ)တရုတ်ကြီးနှင့် ကိုအာကာမြင့်တို့ကို ဇီးကုန်း နယ်မြေရဲစခန်းမှ မူးယစ်ဆေးဝါးနှင့် စိတ်ကို ပြောင်းလဲစေသော ဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေပုဒ်မ ၁၆(ဂ)အရအမှုဖွင့် ထား ကြောင်း သိရှိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၈ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ပုလဲမြို့၌ COVID-19 စောင့်ကြည့်ပြည်တော်ပြန်တစ်ဦး စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ ထောင်ဒဏ် ချမှတ်

ဧပြီလ ၂ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ပုလဲမြို့နယ်တရားမှ ပုလဲမြို့အထက်တန်းကျောင်းတွင် ၁၄ ရက် စောင့်ကြည့်ခြင်း ခံထားရသည့် ထိုင်းနိုင်ငံမှ ပြန်လာသော ကိုမြင့်နိုင် ဆိုသူကို အလုပ်ကြမ်းနှင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ အဆိုပါအမျိုးသားသည် ညအချိန်တွင် ထန်းရည်မူးပြီး စခန်းကြီးကြပ်သူကို မချေမငံ

ပြောဆိုသဖြင့် မတ်လ ၃၁ ရက်နေ့တွင် ပုလဲမြို့နယ် ဒုမြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ တရားလိုပြုလုပ်ကာ ၂၀၁၃ ခုနှစ် သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀(က)ဖြင့် အမှုဖွင့်တိုင်ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထောင်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်း ခံခဲ့ရသူ ကို ပုလဲမြို့မရဲစခန်း၌ ထိန်းသိမ်းထားပြီး စောင့်ကြည့်ကာလ ပြည့်သွားလျှင် မုံရွာမြို့ အကျဉ်းထောင်ကို ပို့ဆောင်သွား မည်ဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၃ ရက်၊ လွတ်လပ်သောအာရှအသံ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

ယင်းမာပင်မြို့နယ်တွင် ၁၄ ရက် စောင့်ကြည့်ခံနေရသည့် အမျိုးသားတစ်ဦးကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်၊ စောင့်ကြည့်ရေးအတွက် ၁၄ ရက် စောင့်ကြည့်ခံနေရချိန်တွင် အရက်သေစာသောက်စားကာ လျှောက်သွားနေသောကြောင့် ဧပြီလ ၃ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ယင်းမာပင်မြို့နယ်တရားရုံး မှ ယင်းမာပင်မြို့နယ်နေ ဇင်မောင်မောင်အား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေပုဒ်မ (၂၆) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် တစ်နှစ် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

ဆေးရုံမှ ထွက်ပြေးသည့် ရေဦးမှ စောင့်ကြည့်လူနာအား ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်သံသယဖြင့် ရေဦးဆေးရုံတွင် စောင့်ကြည့်ခြင်းခံထားရစဉ် ထွက်ပြေးခဲ့သည့်အတွက် စစ်ကိုင်းတိုင်း ဒေသ ကြီး၊ ရေဦးမြို့နယ်တရားရုံးမှ စောင့်ကြည့်ခြင်းခံထားရသည့် ထိုအမျိုးသားကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ (က)ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

အင်းတော်မြို့နယ်တွင် ကွာရန်တင်းစခန်းတစ်ခု၌ ဓားဖြင့်ခြိမ်းခြောက်ခဲ့သူကို အမှုဖွင့်အရေးယူ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ အင်းတော်မြို့နယ်၊ အောင်းကုန်းကျေးရွာ အ.ထ.က ခွဲ Facility Quarantine စောင့်ကြည့်စခန်းတွင် ဓားဖြင့် ခြိမ်းခြောက်ခဲ့သည့် အမျိုးသားတစ်ဦးကို ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့တွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၆ ဖြင့် အင်းတော်မြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ COVID-19 ရောဂါပြန့်ပွားမှုမရှိစေရေးအတွက် စောင့်ကြည့်သူ များထားသည့် အောင်းကုန်းကျေးရွာ အထက်တန်းကျောင်းခွဲ၌ ကွာရန်တင်းစခန်းသည် ကိုသန်းကိုဆိုသူကို ထမင်း လာရောက်ပို့သည့် တစ်ရွာတည်းနေ ကိုသောင်းလွင်သည် နှာခေါင်းစည်းတပ်ထားခြင်းမရှိသည့်အတွက် ဆယ်အိမ်မှူးမှ ပြောဆိုရာ ဓားထုတ်ပြီး ခြိမ်းခြောက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ၊ မြန်မာ](#)

COVID-19 ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေသည့်အဖွဲ့ကို ဆဲဆိုကြိမ်းမောင်းသူအား အမှုဖွင့်

စစ်ကိုင်းဒေသကြီး၊ ကန့်ဘလူမြို့နယ်၊ ဇီးကုန်းနယ်မြေ ရဲစခန်းမှ ကန့်ဘလူမြို့နယ်၊ ကျီစုကျေးရွာမှ ကိုစန်းကွန်းကို COVID-19 ကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသည့်အဖွဲ့ကို ဆဲဆိုကြိမ်းမောင်းခဲ့သည့်အတွက် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၆ ဖြင့် ဖမ်းဆီးခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၄ ရက်နေ့တွင် ကိုစန်းကွန်းသည် အရက်သေစာ သောက်စားမှုးယစ်ကာ ၎င်းကျေးရွာရှိ အခြေခံမူလတန်းကျောင်းသို့ ရောက်ရှိလာပြီး ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါ ဟန့်တားကာကွယ်ရေး လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်နေသည့် ကော်မတီအဖွဲ့အား ဆဲဆိုကြိမ်းမောင်းခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ သည်။ ဧပြီလ ၅ ရက်နေ့၊ ည ၉ နာရီခွဲတွင် ကိုစန်းကွန်းသည် ဖမ်းဆီးခြင်းခံခဲ့ရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၃ ရက်၊ မြန်မာ့အလင်းလူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ](#)

ဒီပဲယင်း၌ ကွာရန်တင်းဝင်သူများကို စောင့်ကြည့်ရန် ငြင်းဆိုခဲ့သည့် ဆယ်အိမ်မှူးအား တရားစွဲ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဒီပဲယင်းမြို့နယ်၊ ဗုတ္တန်းတောကျေးရွာတွင် နိုင်ငံခြားမှ ပြန်လာပြီး ကွာရန်တင်းဝင်နေသူများကို အလှည့်ကျ စောင့်ကြည့်ရန် ငြင်းဆိုခဲ့သည့် ဆယ်အိမ်မှူးအား သဘာဝဘေး အန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၈ (ခ)ဖြင့် အမှုဖွင့် တိုင်ကြားခဲ့သည်။ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး ဒုဦးစီးမှူး ဦးအောင်ဖြိုးသူမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ မူးကမ်းကြီး နယ်မြေရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့် တိုင်ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၈ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး နှောင့်ယှက်သူ နှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်အရေးယူ

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကန့်ဘလူမြို့နယ်၊ ကိုးတောင်ဘို့ကျေးရွာတွင် ကိုဗစ်-၁၉ ကာကွယ်ထိန်းချုပ်ရေး နှောင့်ယှက်ခဲ့သူ နှစ်ဦး ဖြစ်သော ကိုသန်းဝင်း(ခ) သောင်းဝင်းအပါအဝင် နှစ်ဦးကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၂၆ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁၀ ရက်နေ့ ညပိုင်း၌ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကန့်ဘလူမြို့နယ်၊ ကိုးတောင်ဘို့ ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး နှင့်အဖွဲ့သည် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါနှင့်ပတ်သက်ပြီး စောင့်ကြည့်သူများထားရှိသည့် အ.ထ.က (ကိုးတောင်ဘို့) တွင် လုံခြုံရေးဆောင်ရွက်နေစဉ် သန်းဝင်း(ခ) သောင်းဝင်းအပါအဝင် နှစ်ဦး ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ခွင့်ပြုချက် မရှိဘဲ ဓာတ်ပုံရိုက်ကာ မချေမငံပြောဆို နှောင့်ယှက်ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့အား ကန့်ဘလူမြို့မရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၂ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်](#)

ဝက်လက်၌ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှု ခံယူရန်ငြင်းဆိုကာ ထိုးကြိတ်ရန်ပြုခဲ့သော အမျိုးသား သုံးဦးကို အမှုဖွင့်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ဝက်လက်မြို့နယ်တွင် ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှု ခံယူရန်ငြင်းဆိုကာ ထိုးကြိတ်ရန်ပြုခဲ့သော အမျိုးသား သုံးဦးကို ရွှေပန်းကုန်းနယ်မြေရဲစခန်း၌ ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၅၃/၅၀၆/ ၃၂၃/ ၂၉၄ ဖြင့် အမှုဖွင့်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁၅ ရက်နေ့ ညနေအချိန်၌ မြင်းသည်ကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကြည်ဝင်း ဦးစီးသည့် ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ရွာအဝင် ၌ ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးပေးခြင်းများ ဆောင်ရွက်နေချိန် ကိုကျော်မင်းဦးအပါအဝင် အမျိုးသား သုံးဦးသည် ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ရောက်ရှိလာပြီး ၎င်းတို့အား ကျန်းမာရေး စစ်ဆေးမှုခံယူပြီးမှ ရွာအတွင်းသို့ ဝင်ရောက်ရန် ပြောဆိုခဲ့သည်။ ၎င်းတို့မှ မချေမငံ ပြန်လည် ပြောဆိုခဲ့ပြီး ဦးမြင့်စိုးကို ဆဲဆိုကာ လက်သီးဖြင့် ဝိုင်းဝန်းထိုးကြိတ်ခဲ့ခြင်းကြောင့် အမှုဖွင့်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၈ ရက်၊ ဒီဇိုဘီ/မြန်မာ](#)

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

လူစုလူဝေးဖြင့် အလှူမင်္ဂလာပွဲ ကျင်းပခဲ့သူများကို ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ထားသော ဒေသန္တရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ကာ အလှူပွဲ ကျင်းပပြုလုပ်ခဲ့သည့်အတွက် ဧပြီလ ၇ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ခင်ဦးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ခင်ဦးမြို့နယ်၊ လောင်းရှည်ကျေးရွာမှ ဦးကျော်လွင် နှင့် ဒေါ်ခင်မာဝင်းတို့အား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀(က) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လစီ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁ ရက်နေ့တွင် ဒုတိယမြို့နယ်အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ကိုလတ်မှ ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား ခင်ဦးမြို့မ ရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့်တိုင်ကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၈ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

မင်္ဂလာပွဲကျင်းပခဲ့သည့် အမျိုးသားနှင့် ဖခင်တို့ကို ထောင်ဒဏ်နှင့် ငွေဒဏ်ချမှတ်

COVID-19 ရောဂါ ကာကွယ်တားဆီးနိုင်ရေးအတွက် ထုတ်ပြန်ထားသော ဒေသန္တရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ကာ လူစုလူဝေးနှင့် မင်္ဂလာအခမ်းအနားပြုလုပ်ခဲ့သောကြောင့် ဧပြီလ ၄ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တမူးမြို့နယ်တရားရုံးမှ စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး၊ တမူးမြို့၊ မြို့မ(၁၃) ရပ်ကွက်မှ မောင်ထန်လင်းရှိန်အား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေပုဒ်မ ၃၀(က) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လကျခံစေရန် နှင့် ဗီစေစည်းကမ်းဖောက်ဖျက်မှုအတွက် လဝကအက်ဥပဒေပုဒ်မ ၁၃(က) ဖြင့် ဒဏ်ငွေကျပ် ၁၀ သိန်း (သို့မဟုတ်) ထောင်ဒဏ် ခြောက်လကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ပြီး ၎င်းမှ ဒဏ်ငွေ ပေးဆောင်ခဲ့ သည်။ မောင်ထန်လင်းရှိန်အား တမူးမြို့နယ် ဒုတိယအထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးကျော်ကျော်လင်းမှ တရားလိုပြုလုပ်ကာ တမူးမြို့မ ရဲစခန်း၌ အမှုဖွင့် တိုင်ကြားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

၎င်း၏ ဖခင်ဖြစ်သူ ဦးထန်ခိုလွန်းအား အမေရိကန်နိုင်ငံသားဖြစ်သူ မောင်ထန်လင်းရှိန် နေအိမ်၌ သက်ဆိုင်ရာမှ ခွင့်ပြုချက် မရှိဘဲ တည်းခိုနေထိုင်မှုအား သက်ဆိုင်ရာသို့ သတင်းပို့ရန် ပျက်ကွက်ခဲ့သည့်အတွက် နိုင်ငံခြားသားများ မှတ်ပုံတင်ရေး အက်ဥပဒေပုဒ်မ ၅(၁) ဖြင့် ဒဏ်ငွေ ကျပ် ၁၀ သိန်းပေးဆောင်ရန်(သို့) ဒဏ်ငွေမလေးဆောင်ပါက ထောင်ဒဏ် ၆ လ ကျခံ စေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့ပြီး ဦးထန်ခိုလွန်းမှ ဒဏ်ငွေဆောင်ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ မဇ္ဈိမ/မြန်မာ](#)

တမူးမြို့နယ်တွင် လွတ်ငြိမ်းခွင့်ဖြင့် ပြန်လွတ်လာသူ တစ်ဦးအား ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တမူးမြို့နယ်တွင် သမ္မတ၏ ပြစ်ဒဏ်လွတ်ငြိမ်းသက်သာခွင့်ဖြင့် လွတ်မြောက်လာသူ တမူးမြို့နယ်၊ ခမိတ်ကျေးရွာမှ ဦးကျော်လင်းသည် တမူးမြို့၊ ခမိတ်ကျေးရွာ အလကကျောင်းတွင် ကွာရန်တင်းစောင့်ကြည့်မှုခံယူနေသော ဇနီးရှိရာ အခန်းအတွင်းသို့ တာဝန်ရှိသူများ၏ ခွင့်ပြုချက်ကို တောင်းခံခြင်းမရှိဘဲ အတင်းဝင်ရောက်ခဲ့သည့်အပြင် ဇနီးဖြစ်သူကို ကိုယ်ထိလက်ရောက် ကျူးလွန်ခဲ့သည့်အတွက် တမူးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ၎င်းအား ၁၉၉၅ ခုနှစ်၊ ကူးစက် ရောဂါများ ကာကွယ်နှိမ်နင်းရေး ဥပဒေ ပုဒ်မ (၁၈) ဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလ ကျခံစေရန် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် တမူး မြို့နယ် ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာန၊ ကျန်းမာရေးမှူး(၁) ဦးတင့်လွင်မှ တရားလိုပြုလုပ်ကာ ဦးကျော်လင်းအား တမူးမြို့နယ် တရားရုံး၌ ဦးတိုက်လျှောက်ထားကာ အမှုဖွင့် တိုင်ကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၁ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၂ ရက်၊ အီလီဗင်း/မြန်မာ](#)

လူနာစောင့်အဖြစ်ထားရှိစဉ် သတ်မှတ် စည်းကမ်းများကို လိုက်နာခြင်းမရှိသောကြောင့် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်

လူနာစောင့်အဖြစ်ထားရှိစဉ် သတ်မှတ် စည်းကမ်းများကို လိုက်နာခြင်းမရှိသောကြောင့် ဧပြီလ ၆ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ယင်းမာပင်မြို့နယ်တရားရုံးမှ လူနာစောင့်အဖြစ် ထားရှိသူ ကိုဇော်ဝင်းကို သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လ ကျခံစေရန် အပြီးသတ် အမိန့်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ယင်းမာပင်မြို့နယ်၊ ချောင်းဆုံကျေးရွာနေ ဦးဌေးကျော်သည် မတ်လ ၂၄ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ ပြန်လာပြီး မတ်လ ၂၇ ရက်နေ့၌ ကျေးရွာအလယ်တန်းကျောင်း၌ သီးခြားစောင့်ကြပ်ထားရှိစဉ် နာမကျန်းဖြစ်လာသဖြင့် ယင်းမာပင် မြို့နယ်ဆေးရုံကြီးသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့သည်။ လူနာ ဦးဌေးကျော်အတွက် လူနာစောင့်အဖြစ် ထားရှိသူ ကိုဇော်ဝင်းသည် လူနာစောင့်များ ဆောင်ရန်၊ ရှောင်ရန်များကို အသိပေးထားသော်လည်း ဆေးရုံဝင်းအတွင်း လှည့်လည်သွားလာခြင်း၊ ဈေးဆိုင်များသို့ သွားရောက် ဈေးဝယ်ခြင်း၊ ဆေးရုံဝင်းအတွင်းရှိ ဝန်ထမ်းအိမ်ရာများသို့ သွားရောက်ခဲ့ခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့ ကြောင်း သိရှိရသည်။ ထို့ကြောင့် လူနာစောင့် ကိုဇော်ဝင်းကို ဒေသန္တရအမိန့်အား ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်သဖြင့် မြို့နယ် အထွေထွေ အုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးမှ သဘာဝ ဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှု ဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ အရ အရေးယူပေးရန် တိုင်ကြား ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၈ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ဖမ်းဆီးခံရခြင်းများ

ညမထွက်ရအမိန့်အား ဖောက်ဖျက်၍ အပြင်ထွက်သည့် တမူးမြို့ပေါ်မှ လူ(၁၆)ဦးအား မြို့မရဲစခန်းတွင် ထိန်းသိမ်း

ဧပြီလ ၂၆ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တမူးမြို့နယ်၊ တမူးမြို့တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖိဆန်ပြီး ည (၁၀) နာရီကျော်တွင် အပြင်ထွက်ခဲ့သည့် တမူးမြို့ပေါ်မှ လူ(၁၆)ဦးအား တမူးမြို့မရဲစခန်းတွင်ထိန်းသိမ်းထားသည်ဟု သိရှိရ သည်။ ညမထွက်ရအမိန့်သည် ဧပြီလ ၁၈ ရက်နေ့မှ မေလ ၁၇ ရက်နေ့ထိ အာဏာသက်ရောက်သည်ဟု သိရှိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၇ ရက်၊ ရဲမိုးမြင့်၏ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာ/မြန်မာ](#)

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ကလေးမြို့တွင် ညမထွက်ရအမိန့် မလိုက်နာသူများအား ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

ဧပြီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကလေးမြို့နယ်တရားရုံးမှ ကလေးမြို့နယ်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည့် ညမထွက်ရအမိန့်အား ဖောက်ဖျက်ခဲ့သူ ၁၃ ဦးအနက် ၁၂ ဦးအား ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ထောင်ဒဏ် သုံးလစီ ကျခံ စေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကျန်တစ်ဦးသည် အသက်မပြည့်သည့်အတွက် ကလေးသူငယ်အက်ဖြင့် ရဲမှ ဆောင်ရွက်မည် ဖြစ်ကြောင်း ကလေးမြို့ စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းကျော်နိုင်မှ ပြောကြားခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၂၆ ရက် နေ့ ညပိုင်းတွင် အဆိုပါ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခြင်းခံရသူများသည် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ခဲ့သည့်အတွက် ဖမ်းဆီးခြင်း ခံခဲ့ရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၇ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး

ညမထွက်ရအမိန့်ကိုချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ခဲ့သူ ၁၇ ဦးကို ဒဏ်ငွေချမှတ်

တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ မြိတ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ မြိတ်မြို့တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ကျူးလွန်ခဲ့သူ ၁၇ ဦးအား ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ဒဏ်ငွေ ငါးသောင်းကျပ် ပေးဆောင်စေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ မြိတ်မြို့တွင် ည ၁၀ နာရီမှ နံနက် ၄ နာရီအထိ ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဧပြီလ ၁၈ ရက်နေ့မှစ၍ ထုတ်ပြန်ခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၈ ရက်၊ မဇ္ဈိမ/မြန်မာ](#)

ထားဝယ်မြို့နယ်တွင် ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ခဲ့သူ ၂၆ ဦးအနက် ၂၅ ဦးအား ဒဏ်ငွေချမှတ်

ဧပြီလ ၂၇ ရက်နေ့တွင် တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ထားဝယ်မြို့နယ်တရားရုံးမှ ညမထွက်ရအမိန့်ကို ဖောက်ဖျက်ခဲ့သူ ၂၆ ဦးအနက် ၂၅ ဦးကို ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၁၈၈ ဖြင့် ဒဏ်ငွေ ငါးသောင်းကျပ်ပေးဆောင်စေရန် ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခဲ့သည်။ ကျန်တစ်ဦးမှာ ဆိုင်ကယ်မတော်တဆဖြစ်သည့်အတွက် ဒဏ်ရာရရှိထားကာ ထာဝယ်ဆေးရုံကြီးတွင် ဆေးဝါးကုသနေသောကြောင့်ဖြစ်သည်ဟု ထားဝယ်မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ဆန်းဝင်းမှ ပြောကြားသည်။ အဆိုပါ ဒဏ်ရာရရှိသူ ဆေးရုံမှဆင်းပါက တရားစွဲဆိုမည်ဖြစ်ကြောင်းလည်းလည်း ပြောကြားသည်။ ထားဝယ်မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးအောင်ဆန်းဝင်းမှ တရားလိုပြုလုပ်၍ ၎င်းတို့အား တရားစွဲဆိုခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၇ ရက်၊ အီလဲဗင်း/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၈ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

နေပြည်တော်

သတ်မှတ်ထားသော အမိန့်များကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တရားစွဲဆိုခံရခြင်းများ

Covid- 19 စောင့်ကြည့်သူများနှင့်ပတ်သက်၍ မမှန်သတင်း ကြေညာကာ မူးယစ်ရမ်းကားခဲ့သူ နှစ်ဦးကို အမှုဖွင့်

Covid- 19 ရောဂါ စောင့်ကြည့်ခံနေရသူများနှင့်ပတ်သက်၍ မမှန်သတင်းပေးပြောဆိုကာ မူးယစ်ရမ်းကားခဲ့သူ နှစ်ဦးကို သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေအရ စစ်ဆေးလျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည်။ နေပြည်တော်၊ တပ်ကုန်း မြို့နယ် ၌ ပြင်ပဒေသများတွင် သွားရောက်အလုပ်လုပ်ကိုင်ပြီး ဧပြီလ ၁၂ ရက်နေ့၊ ညနေ ၆ နာရီ အချိန်တွင် တပ်ကုန်း မြို့နယ်ရှိ ကျေးရွာသို့ ပြန်လာသူ ရှစ်ဦးကို ခြံကြီးကျေးရွာ စာသင်ကျောင်း၌ စောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုထားခဲ့သည်။

အဆိုပါလူများအနက်မှ စောင့်ကြည့် ၁၄ ရက်ပြည့်သူ ကိုဝင်းထွန်းဦးပါ အမျိုးသား နှစ်ဦးအား နေပြည်တော်ရှိ စောင့်ကြည့်ရေး စင်တာသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့သည်။ အခင်းဖြစ်နေ့ ည ၇ နာရီ အချိန်တွင် တပ်ကုန်းမြို့၊ ဆင်သေကျေးရွာနေ ကိုသန်းနိုင်ဦးသည် ခြံကြီးကျေးရွာတွင် အမျိုးသား နှစ်ဦး ကိုရိုနာ ဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါပိုး တွေ့ရှိကြောင်းမမှန်သတင်း ပြန်ချီခဲ့သည်။

အလားတူ ဧပြီလ ၁၃ ရက်နေ့၊ နံနက် ၈ နာရီအချိန် ဦးဖုန်းမြင့်နိုင်သည် အသံချဲ့စက်ဖြင့် ကျေးရွာပတ်ဝန်းကျင်တွင် ကိုရိုနာဗိုင်းရပ်စ်ကူးစက်ရောဂါပိုးရှိသူ နှစ်ဦး တွေ့ရှိကြောင်း၊ မိမိတို့ရွာအတွင်းသို့ အဝင်မခံရန်နှင့် ကျေးရွာအတွင်း ခြံစည်းရိုး ကာရန်မည်ဖြစ်ကြောင်း မမှန်သတင်း လိုက်လံကြေညာခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိသူများမှ ကိုသန်းနိုင်ဦး နှင့် ဦးဖုန်းမြင့်နိုင်တို့ နှစ်ဦးအား တပ်ကုန်းမြို့မရဲစခန်းတွင် သဘာဝဘေးအန္တရာယ် ဆိုင်ရာစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၂၅/၂၇ ဖြင့် အမှုဖွင့်ကာ ဖမ်းဆီးနိုင်ရန် စုံစမ်းလျက်ရှိသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၄ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

COVID-19 တွေ့ရှိသဖြင့် သပြေကုန်းဈေးသို့မလာရန် လူမှုကွန်ရက်၌ မဟုတ်မမှန်ရေးသားသူအား တရားစွဲရန်စီစဉ်

နေပြည်တော် သပြေကုန်းရပ်ကွက်ရှိ နေအိမ်တစ်အိမ်တွင် COVID-19 တွေ့ရှိရသဖြင့် သပြေကုန်းဈေးသို့ လာရောက် ခြင်းမပြုရန် လူမှုကွန်ရက်၌ မဟုတ်မမှန် ရေးသားသူကို တရားစွဲဆိုရန် စီစဉ်နေကြောင်း နေပြည်တော် ဒုတိယမြို့တော်ဝန် ဦးရဲမင်းဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ နေပြည်တော်နှင့် ပတ်သက်သည့် မဟုတ်မမှန် သတင်းများပျံ့နှံ့စေလိုသည့် ရည်ရွယ်ချက် ပါဝင်နေပြီး အစု အဖွဲ့အလိုက် မဟုတ်မမှန် သတင်း မှားများဖြန့်ချိခြင်းဖြစ်ကြောင်း ၎င်းမှ ထပ်မံဆိုသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၄ ရက်၊ မြန်မာတိုင်းမ်/မြန်မာ](#)

ကွာရန်တင်းစင်တာတွင် နေထိုင်စဉ် စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိ၍ ပြစ်ဒဏ်ချမှတ်ခံရခြင်းများ

နေပြည်တော်မှာ အသွားအလာကန့်သတ်မှု ဖောက်ဖျက်သူ သုံးဦး ထောင်ဒဏ် ချမှတ်ခြင်းခံရ

ဧပြီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ဇေယျသီရိမြို့နယ်တရားရုံးမှ နေပြည်တော် စည်ပင်ရိပ်သာ (၁)တွင် အသွားအလာ ကန့်သတ် စောင့်ကြည့်ထားသူများအနက်မှ စည်းကမ်းလိုက်နာခြင်းမရှိသည့် ပြည်တော်ပြန် အမျိုးသားတစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီး နှစ်ဦးတို့အား သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ စီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ (က)ဖြင့် ထောင်ဒဏ် ခြောက်လစီ ကျခံစေရန် ပြစ်ဒဏ် ချမှတ်ခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၁၃ ရက် ညနေပိုင်း၌ ပြည်တော်ပြန်များအနက်မှ အမျိုးသားတစ်ဦးသည် ၎င်းကို ထားရှိသည့် အဆောင်မှ ဇနီးဖြစ်သူရှိရာ အမျိုးသမီးဆောင်ကို သွားရောက်နေထိုင်ခဲ့သည့်ပြင် ပြည်တော်ပြန် အမျိုးသမီးတစ်ဦးမှလည်း သူမနေထိုင်သည့် အမျိုးသမီးအဆောင်မှနေ၍ အခြားသူများကို ဆေးလိပ်၊ ကွမ်းယာများ ရောင်းချခဲ့သည်။

ဧပြီလ ၁၄ ရက်နေ့တွင် နေပြည်တော် စည်ပင်ရိပ်သာ(၁)မှ ကွာရန်တင်းအရာရှိ ဒေါက်တာ အုတ်စိုးလင်းမှ တရားလိုလုပ်၍ ၎င်းတို့ သုံးဦးအား ဇေယျသီရိ မြို့မရဲစခန်းတွင် အမှုဖွင့် တိုင်ကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၀ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)
[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၀ ရက်၊ Myanmar Now/မြန်မာ](#)

သေဆုံး/ဒဏ်ရာရရှိခြင်းများ

ကျွန်းလှတွင် ကွာရန်တင်းဝင်နေသူမှ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးကို ဓားဖြင့်ထိုး

ဧပြီလ ၁၉ ရက်နေ့တွင် တရုတ်နိုင်ငံမှ ပြန်လာပြီး သတ်မှတ်နေရာတွင် ကွာရန်တင်းဝင်ရောက်နေသော အမျိုးသား တစ်ဦးမှ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ကျွန်းလှမြို့နယ်၊ တင်းတိန်းအုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခင်မောင်စောအား ဓားဖြင့်ထိုးခဲ့ပြီး ထွက်ပြေးသွား ခဲ့သည်။ သို့သော်လည်း ဧပြီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် ၎င်းကို ပြန်လည် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့သည်။ ပြည်ပမှ ပြန်ရောက်သူများနှင့် ပြည်တွင်းမှပြန်ရောက်သူများကို စောင့်ကြည့်သည့်အနေဖြင့် ခွဲထားသည်ကို ပေါင်း၍ အရက်သောက်နေကြသည့်အတွက် သွားရောက်တားဆီးခြင်းဖြစ်ပြီး ယခင်ကလည်း အမှုတစ်ခုဖြစ်ဖူး ရန်ဖြိုးထားခြင်း ဖြစ်သည်ဟု အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခင်မောင်စောမှ ပြောကြားခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၀ ရက်၊ 7day-News/မြန်မာ](#)

မုံရွာတွင် နှာခေါင်းစည်းမတပ်သူအား တားသည့် ယာဉ်ထိန်းရဲ ဓားခုတ်ခံရ

ဧပြီလ ၂၀ ရက်နေ့တွင် စစ်ကိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့တွင် နှာခေါင်းစည်းမတပ်ဘဲ လမ်းမပေါ်ထွက်သည့် ကံပြားရွာမှ အမျိုးသားတစ်ဦးအား ယာဉ်ထိန်းရဲမှတားမြစ်ပြောဆိုရာ ဓားခုတ်မှု ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ COVID-19 ကာကွယ်တားဆီးရေး အတွက် အဖွဲ့စုံဖြင့် ပညာပေးမှုများဆောင်ရွက်နေစဉ် ယင်းကဲ့သို့ ဖြစ်ပွားခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း ချမ်းမြဝတီ ရပ်ကွက် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးခင်မောင်ချင်းမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ “ယာဉ်ထိန်းရဲမှ နှာခေါင်းစည်းမပါ၍ တားဆီးပြောဆိုခြင်းကို ကျေနပ်ခြင်းမရှိဘဲ ရွာပြန်သွားပြီးနောက် ဓားပြန်ယူလာကာ တားသည့်ယာဉ်ထိန်းရဲကို ခုတ်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်ဟု ပြောကြား ခဲ့သည်။ ၎င်းကို ရဲတပ်ဖွဲ့မှ လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ မင်္ဂလာကုန်းရွာအနီးတွင် ဖမ်းမိခဲ့သည်။ ဓားခုတ်ခံရသည့် ယာဉ်ထိန်းရဲမှာ တိမ်းရှောင်လိုက်သဖြင့် အနည်းငယ်သာ ထိခိုက်ပွန်းပဲ့ဒဏ်ရာ ရရှိခဲ့သည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၀ ရက်၊ Monywa Gazette/မြန်မာ](#)

ယာဉ်ထိန်းရဲအား ဓားဖြင့်ခုတ်သည့် အမျိုးသား ဆေးရုံတွင် သေဆုံး

ဧပြီလ ၂၀ ရက်နေ့ နံနက်ပိုင်း၌ စစ်ကိုင်းဒေသကြီး၊ မုံရွာမြို့တွင် ယာဉ်ထိန်းရဲအား ဓားဖြင့်ခုတ်ခဲ့သည့် အမျိုးသားသည် ယင်းနေ့ညနေပိုင်းတွင် ဆေးရုံ၌ သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ COVID-19 ကာကွယ်တားဆီးရေး ပညာပေးမှုများ ဆောင်ရွက်နေစဉ် ယခုသေဆုံးသွားခဲ့သည့် ကံပြားရွာမှ အမျိုးသားသည် စစ်ဆေးမှုကို ကျေနပ်ခြင်းမရှိသောကြောင့်

ယာဉ်ထိန်း တပ်ကြပ်ကြီးတစ်ဦးအား ဓားဖြင့်ခုတ်ပြီး ထွက်ပြေးသွားခဲ့သည်။ ယင်းနောက် ရဲတပ်ဖွဲ့မှ လိုက်လံဖမ်းဆီးရာ မင်္ဂလာကုန်း ရွာအနီးတွင် ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ပြီး အမောဖောက်နေသဖြင့် ဆေးရုံသို့ ပို့ဆောင်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရသည်။ ၎င်းသည် မုံရွာ ဆေးရုံကြီးသို့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခန့်အချိန်တွင် ရောက်ရှိခဲ့ပြီး ညနေ ၃ နာရီ ၅၅ မိနစ်တွင် သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း ဆေးရုံမှခင်း မှတ်တမ်း တာဝန်ကျ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်တစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ မည်သည့်ရောဂါဖြင့် သေဆုံးကြောင်း အဖြေအား စောင့်ဆိုင်း နေဆဲဖြစ်ကြောင်း ၎င်းက ဆိုသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၂၀ ရက်၊ Monywa Gazette/မြန်မာ](#)

ကြို့ပင်ကောက်မြို့နယ်၌ ကျန်းမာရေးစစ်ဆေးမှုကို ကျေနပ်ခြင်းမရှိသူ တစ်စုမှ ဓားဖြင့်ပိုင်းခုတ်သဖြင့် တစ်ဦးသေ၊ တစ်ဦးဒဏ်ရာရ

ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ကြို့ပင်ကောက်မြို့၊ ရွာမမြောက်ရပ်ကွက်၊ ကန်ညီနောင်လမ်းရှိ သုခစံ တည်းခိုခန်းတွင် တည်းခိုနေ သည့် ဧည့်သည်တစ်ဦး နေမကောင်း ဖြစ်၍ သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့သည့် ရာအိမ်မှူး၏ နေအိမ် တိုက်ခိုက်ခြင်းခံခဲ့ရကာ တစ်ဦးသေဆုံးခဲ့ပြီး နှစ်ဦး ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ဧပြီလ ၄ ရက်နေ့တွင် သုခစံတည်းခိုခန်းတွင် တည်းခိုနေသည့် ဧည့်သည် တစ်ဦး နေမကောင်း ဖြစ်၍ ချောင်းဆိုးနေကြောင်း ကြားသိရသဖြင့် ရာအိမ်မှူးနှင့် ရပ်ကွက်လူကြီးများ သွားရောက် စစ်ဆေး ခဲ့ရာမှ ရာအိမ်မှူးနှင့် တည်းခိုခန်းပိုင်ရှင်တို့ အချင်းများခဲ့ကြသည်။ ဧပြီလ ၅ ရက်နေ့ ည ၇ နာရီအချိန်ခန့်တွင် ဓားများ ကိုင်ဆောင် ထားသည့် လူ ၂၀ သည် ရာအိမ်မှူး၏ နေအိမ်သို့ ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီး ဝင်ရောက်ခုတ်ခွဲခြင်းဖြစ်ကြောင်း ကြို့ပင်ကောက်မြို့နယ် မြို့မ ရဲစခန်းမှ တာဝန်မှူး ရဲအရာရှိတစ်ဦးမှ ပြောကြားခဲ့သည်။ တည်းခိုခန်းပိုင်ရှင် ဦးမောင်အေး အပါအဝင် အဓိက တရားခံ သုံးဦးသည် တိမ်းရှောင်လျက်ရှိကြောင်းသိရှိရသည်။

အခင်းဖြစ်ပွားမှုကြောင့် သေဆုံးခဲ့သူသည် အသက်၂၆ နှစ်အရွယ် ကိုအောင်ဇော်ဇော်ဖြစ်ပြီး အသက် ၄၀ နှစ် အရွယ် ဦးအောင်ကိုကိုဦးသည် အပြင်းအထန် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့ကာ ရန်ကုန်ဆေးရုံကြီး၌ အတွင်းလူနာ(စိုးရိမ်ရ)အဖြစ် တက်ရောက် ကုသလျက်ရှိကာ၊ အသက် ၅၈ နှစ် အရွယ် ဒေါ်စန်းစန်းမော်သည် ဦးခေါင်းတွင် ဒဏ်ရာရရှိခဲ့သည်။ ၎င်းတို့ သားအမိ သုံးဦး သည် ဓားဖြင့် ဝင်ရောက်ခုတ်ခံရသည့် ရာအိမ်မှူး ဦးဘဘူလေး၏ ဆွေမျိုးများ ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၆ ရက်၊ ဒီဗွီဘီ/ မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၆ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၆ ရက်၊ ဧရာဝတီ](#)

ရန်ကုန်မှလာသောသူများရှိသောအိမ်သို့ သွားရောက် စစ်ဆေးသည့် နယ်မြေမှူးတစ်ဦး ဓားဖြင့်အခုတ်ခံရ

ဧပြီလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး၊ မိတ္ထီလာမြို့၊ ဝန်းဇင်ရပ်ကွက်ရှိ နေအိမ်တစ်အိမ်တွင် ရန်ကုန်မှ အမျိုးသားနှစ်ဦး ရောက်ရှိနေသည်ဟု သိရှိရသဖြင့် သွားရောက်စစ်ဆေးခဲ့သော နယ်မြေမှူး ဦးမြင့်နိုင်အား အိမ်ရှင် ကိုငယ်လေး(ခ) ထွန်းအောင်ကျော်မှ မချေမငံပြောဆိုခဲ့ပြီး ၎င်း၏မွေးစားသားဖြစ်သူ ကိုသက်ကျော်မှ ဓားဖြင့် ခုတ်ခဲ့ သည်။ ထို့ကြောင့် ဓားဖြင့် ခုတ်သူ ကိုသက်ကျော်နှင့် အားပေးကူညီသူ အိမ်ရှင် ကိုငယ်လေး(ခ) ထွန်းအောင်ကျော်တို့အား မိတ္ထီလာမြို့ အမှတ် (၂) နယ်မြေရဲစခန်းတွင် ရာဇသတ်ကြီးပုဒ်မ ၃၂၆/၁၄၄ ဖြင့် ဧပြီလ ၁၅ ရက်နေ့တွင် အမှုဖွင့် တိုင်ကြား ထားကြောင်း သိရှိရသည်။

[၂၀၂၀ ခုနှစ်၊ ဧပြီလ ၁၆ ရက်၊ TheVoice/မြန်မာ](#)

ဆက်သွယ်မေးမြန်းရန်

နိုင်ငံရေးအကျဉ်းသားများ ကူညီစောင့်ရှောက်ရေးအသင်း
ကိုဇော်မိုး (မှတ်တမ်းနှင့်သုတေသနဌာနတာဝန်ခံ၊ နိုင်ငံခြားရေးဒုတာဝန်ခံ) +၉၅(၀)၉၇၉၅၈၁၀၀၆

မပိုင်ရည်မွှေး (မှတ်တမ်းနှင့်သုတေသနဌာန ဒုတိယအဖွဲ့) +၉၅(၀)၉၉၇၃၀၃၀၅၀